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Un măreț program
de muncă

Vom realiza producții tot mai mari de lapte
din agricultură, 

popor muncitor,
Oamenii muncii alături de întregul _ _ au luat cunoștință cu vie satisfacție de lucrările plenarei C.C. al P.M.R. din 30 iunie — 1 iulie a.c. Plenara a dezbătut șl aprobat sarcini de mare însemnătate privind dezvoltarea mai departe a agriculturii noastre socialiste, întărirea economiei naționale și continua îmbunătățire a nivelului de trai al poporului. Plenara a dezbătut și a aprobat în unanimitate Raportul prezentat de tovarășul Gheorghe Gheorghiu- Dej asupra Directivelor al partidului privind construirea socialismului la sate și dezvoltarea agriculturii.In răstimpul care a trecut de la cel de-al Ill-lea Congres al partidului și pînă astăzi, oamenii muncii din toate sectoarele de activitate, conduși de partid, au dobîndit suc- cese remarcabile in lupta pentru înfăptuirea planului de șase ani trasat de Congres. Planul de stat pe anul 1960 a fost îndeplinit șl depășit, iar în primele cinci luni ale a- cestui an planul producției globale industriale a fost îndeplinit în proporție de 103,4 la sută.S-au înregistrat în această perioadă rezultate îmbucurătoare in munca desfășurată de partid pe frontul construcției socialiste Ia sate. Sectorul socialist s-a dezvoltat considerabil, extinzîndu-se și consolidindu-se relațiile de producție socialiste. Nivelul tehnic al a- griculturii s-a ridicat neîncetat, au crescut producția agricolă globală și producția-marfă, au sporit cantitățile de produse agricole intrate in fondul central al statului, a crescut continuu nivelul de trai, material și cultural al țărănimii. La începutul lunii iunie a acestui an, agricultura socialistă cuprindea 83,1 la sută din suprafața agricolă și 85.3 la sută din suprafața arabilă a țării. Din numărul total al familiilor țărănești 84,2 la sută fac parte din sectorul socialist Caracteristic pentru stadiul actual al construcției so- ciaiiste ia sate este — așa cum se arată in Raportul tovarășului Gheorghe Gheorghiu-Dej — intensificarea ritmului de creștere a numărului de gospodării colective. Se poate a- precia — ae spune in Raport — că, in perioada de după Congresul al Ill-lea al partidului, trecerea țărănimii spre gospodării colective a căpătat din o in ce mai mult un caracter de masă. Importantele suc

cese obținute pe frontul construcției socialiste la sate demonstrează încrederea maselor țărănești în politica Partidului Muncitoresc Ro- min, creșterea conștiinței socialiste a țărănimii muncitoare, justețea politicii partidului de întărire continuă a alianței muncitorești-țără nești, baza de neclintit a regimului democrat-popular.Analizând stadiul actual ai pro
cesului de colectivizare a agriculturii. Raportul prezentat Ia plenară 
apreciază că, ținînd seama de ritmul tot mal puternic de trecere a țărănimii la colectivizare și de transformare a întovărășirilor agricole în gospodării colective, există depline posibilități de a realiza chiar mai devreme sarcina trasată de Congresul al Hl-lea al partidului cu privire la terminarea colectivizării. In acest scop, partidul cere organelor și organizațiilor sale și organelor dc stat să îmbunătățească neîncetat munca politică și organizatorică pentru încheierea colectivizării a- griculturii pînă in 1965 și întărirea economico-organizatorică a gospodăriilor colective. E necesar să se a-

mersului îndeplinirii Congresului al Hl-lea

corde un ajutor și mai concret gospodăriilor colective pentru consolidarea lor economică pe calea dezvoltării intensive și multilaterale a producției agricole și creșterea continuă a avutului obștesc, să fie sprijinite gospodăriile colective mici dc a se uni treptat în gospodării colective mai mari, cu posibilități mai largi de întărire și dezvoltare.Raportul tovarășului Gheorghe Gheorghiu-Dej constituie un măreț program de muncă pentru dezvoltarea armonioasă a agriculturii socialiste, pentru înflorirea fiecărei ramuri a agriculturii potrivit posibilităților și rezervelor de care dispune. Accentul se pune pe sporirea producției de cereale, mai ales de grîu și porumb, aceasta constituind sarcina principală a planului de șase ani în domeniul producției agricole. Raportul arată clar căile pe care trebuie mers pentru obținerea unor producții cit miai mari de cereale la hectar. Aplicarea întregului complex de măsuri agrotehnice, introducerea și răspîndirea în cultură a unor semințe de soiuri mal productive și de calitate superioară, extinderea' mecanizării lucrărilor, sînt măsuri cărora oamenii muncii din agricultură sînt chemați să le acorde întreaga atenție.Este știut că obținerea de producții mari și ieftine pe unitatea de suprafață depinde în mare măsură de gradul de fertilitate a solului. De aceea. Raportul prezentat la plenară acordă o mare atenție măsurilor menite să ducă la ridicarea continuă a fertilității pămintului și La sporirea suprafețelor arabile. Intre acestea se numără folosirea pe scară din ce in ce mai largă a îngrășămintelor naturale, producerea in cantități sporite de îngrășăminte chimice, de cide și ierbicide, lor cu maximum de combaterea eroziunii solului și îmbunătățirea solurilor podzolice. In scopiq combaterii efectelor secetei care dijmuie foarte frecvent recolta pe zone întinse, plenara a stabilit, ca unul din cele mai importante o- biective în domeniul agriculturii, extinderea suprafețelor irigate. Intr-o primă etapă vor fi irigate 1 milion hectare teren, iar în etapa următoare suprafața irigată va a- junge Ia 2 milioane hectare. înfăptuirea acestei importante sarcini va avea o înrîurire deosebit de pozitivă asupra dezvoltării agriculturii și a întregii economii naționale.Raportul tovarășului Gheorghe Gheorghiu-Dej se ocupă, de asemenea, pe larg de măsurile menite să asigure un șl mai puternic avint creșterii producției animale. Evidențiind faptul că, datorită măsurilor de cointeresare a țărănimii luate dc partid și guvern, lărgirea continuă a sectorului socialist din agricultură a fost însoțită de sporirea numărului de animale și a producției de lapte, carne și alte produse. Raportul atrage în mod deosebit atenția asupra rezervelor mari care e- xistă in fiecare unitate agricolă socialistă in vederea sporirii numărului de animale și păsări și a productivității acestora. Folosirea din plin a acestor rezerve, preocuparea pentru sporirea numărului de animale matcă prin păstrarea și creșterea tineretului provenit în primul rînd din prăsilă proprie, asigurarea unei baze furajere puternice și variate, toți acești factori de care depinde dezvoltarea rapidă a efectivelor de animale și creșterea productivității

însecto-fungi- și utilizarea randament,

(Continuare in pag. 3-a)

trimestru 
an, brigada 

a obținut pe 
vacă furajată 
363 litri de 

decît

in primul 
al acestui 
noastră 
cap de 
cu cîte
lapte mai mult 
în aceeași perioadă a 
anului trecut, realizînd 
laptele cu 1,27 lei litrul 
fa(ă de 1,74 lei în tri
mestrul I din 1960.

In lunile aprilie și 
mai producția de lapte 
a crescut continuu, a- 
jungînd la o medie zil
nică de 12 litri pe cap 
de vacă furajată.

Rezultatele obținute 
se datoresc aplicării u- 
not metode bine cu
noscute: furajarea ra
țională, diferențiată în 
funcție de producție, 
îngrijire corespunzătoa
re, respectarea progra
mului de grajd, adăpa
rea de cel puțin 3 ori 
pe zi.

Aș vrea totuși să a- 
mintesc despre cîteva 
lucruri mici, dar de 
importantă mare. Unul 
din aceste aspecte îl 
constituie respectarea

în 
fi 
In

repausului mamar 
funcție de producfia 
vîrsta animalului, 
brigada noastră, vacilor 
care anual dau peste 
4.000 litri de lapte, le 
asigurăm un repaus 
mamar de 2 luni. Prac
tica ne-a arătat că res
pectarea cu strictețe a 
repausului mamar de
termină creșterea po
tențialului productiv al 
vacilor în lactația ur
mătoare. De aceasta se 
leagă însă necesitatea 
tinerii evidenței mon
tei fiecărei vaci în 
parte.

Un alt aspect: prin 
permanentizarea mulgă
torilor și ridicarea cali
ficării lor am reușit să 
scurtăm mult timp 
cheltuit pentru o serie 
de operafii (furajare, a- 
dăpat, muls etc.), lăsînd 
în acest fel animalului 
mai mult timp pentru 
consumul rației și odih
nă. De exemplu mul
gătorii Turmac Florea, 
Pestijă Dumitru și Bă- 
trin Gheorghe reușesc

în prezent să efectueze 
mulsul 
care le 
mai 50 
60—80 
înainte.

La fiecare furajare s-a cîștigat, de asemenea, minimum 10 minute. Aceasta influen
țează favorabil crește
rea producției de lapte. 
Folosind experiența a- 
cumulată vom depune 
strădanii și mai mari 
pentru a realiza de la 
lună la lună o produc
ție sporită de lapte, 
sarcină de mare însem
nătate 
Raportul 
Gheorghe Gheorghiu- 
Dej asupra mersului în
deplinirii 
Congresului al Ill-lea 
al partidului privind 
construirea socialismu
lui la sate și dezvolta
rea agriculturii.

la vacile pe 
îngrijesc în nu- 
minute, iafă de 
minute cit dura

prevăzută în tovarășului
Directivelor

La cimp

La G.A.S. Vrata, regiunea Oltenia, recoltatul păroaselor este în toi.
La G. A. S. Orgdeg-Crițqna

8.250 kg. grîu la hectar

cum să nu! 
ca unul care 
în mijlocul

Știe și se 
a stat tot 
oamenilor, 
muncească

să vorbesc cu tova- 
agronom.

— Aș vrea 
rășul inginer

— Nu-i de găsit 1 îmi răspunde 
tov. Ștefan Ion, președintele gos
podăriei colective „Nicolae Băl- 
cescu" din Bolintin Vale, raionul 
Titu, poftindu-mă să iau loc.

Asta-i bună! gîndesc eu. Toc
mai acum. în toiul campaniei, 
cînd recoltarea cerealelor trebuie 
făcută în cel mai scurt timp — 
inginerul agronom Gheorghe 
Mandache nu-i de găsit. Desigur, 
nu-i o notă bună pentru el.

— Și el nu știe că-i nevoie și 
de prezența lui, în aceste zile 
hotărîtoare pentru strînsul cere
alelor ?

— Ba 
bucură, 
timpul 

’ arătîndu-le cum să 
.pentru a obține recolte bogate. 
Că, vezi dumneata, deși în pri
mul an de existență, gospodăria 
noastră colectivă se poate lăuda 
cu mîndrețea de culturi. Și în toate astea e și meritul ingineru- 
lui agronom.

— Bine, bine, dar observ că... 
; s-a culcat pe-o ureche!

— Ba nu putem spune asta fj 
•mă corectează președintele colec-, 
; tivei.
. — Atunci, nu mai înțeleg;
•nimic!J — Ce nu-nțelegi ? zimbește'
> președintele.
■ — Dumneavoastră spuneți
\ inginerul agronom v-a dat
> concursul, că de fapt e un 
‘muncitor...
; — Exact! întărește acesta.
> — Că își cunoaște meseria, 
'stat tot timpul în mijlocul oame- 
nilor...

— Păi dacă ăsta-i adevărul ?,
— Și totuși, tocmai acum nu-iI de găsit!

> — Și asta-i adevărat 1 Nu-i de 
găsit în birou.,, pentru că tot 

\ timpul e prezent pe cîmp, unde 
— cum se zice — se hotărăște 
soarta recoltei. F. VALERIU

că. 
tot' 
om'

c-a

DUȚĂ NICOLAE șef de brigadă zootehnică G.A.S. Pietroșani

Pe tot cuprinsul țării oamenii muncii de la sate au citit cu mult interes Raportul tovarășului Gheorghe Gheorghiu-Dej asupra mersului îndeplinirii Directivelor Congresului al III- lea al partidului, privind construirea socialismului la sate și dezvoltarea agriculturii. Iată în comuna Mihăilești, din regiunea București, un grup de colectiviști strînși în jurul lui Nico- lae C. Gheorghe pentru a asculta textul Raportului tovarășului Gheorghe Gheorghiu-Dej.

Creșterea continuă a producției de cereale constituie una din preocupările de căpetenie ale colectivului de muncă al G.A.S. Oradea. Datorită vredniciei și strădaniei de care dau dovadă, muncitorii, inginerii și tehnicienii acestei unități s-au situat de multe ori fruntași pe trust în obținerea unei producții sporite la culturile cerealiere.In toamna trecută, în cadrul unei consfătuiri de producție unde au fost analizate temeinic — pe baza sarcinilor trasate de Directivele Congresului al Ill-lea al P.M.R. — posibilitățile gospodăriei de a spori continuu recolta de cereale, inginerii șl tehnicienii acestei unități au hotărît flecare să organizeze șl să se preocupe personal de un lot de cite 7—10 ha. cu grîu, unde să se obțină o producție cît mal ridicată la hectar. Obiectivul principal în cadrul acestei întreceri a fost realizarea a cel puțin 7.000 kg. grîu la ha.Acum Cînd bătălia strîngerii recoltei de cereale păioase este în toi, producțiile obținute pe aceste lotari sînt urmărite cu un interes deosebit. Vestea că pe lotul de 7 ha. îngrijit sub conducerea Iul I. Ilieș, inginerul șef al gospodăriei și a ing. Tărău loan, șeful secției Girs, s-au obținut 8.250 kg. grîu la ha. la soiul de mare productivitate, s-a răspîndit cu iuțeală în multe gospodării de stat din regiune. Inginerul Ilieș loan s-a angajat — pe baza experienței căpătate în acest an — să obțină în 1962 un vagon de qrîu la ha.Recolta frumoasă de grîu obținută pe acest lot se datorește aplicării unui întreg complex de măsuri agrotehnice. Printre acestea pot fi amintite : alegerea unei bune culturi premergătoare (cartofii de vară), arătura adîncă de vară făcută la 33—35 cm., încorporarea sub brazdă a unei cantități de 6 vagoane gunoi de grajd fermentat la ha.; semănatul griului s-a făcut la 10 septembrie iar în timpul perioadei de vegetație s-au mai aplicat 1.000 kg. îngrășăminte chimice la ha.O preocupare de seamă a colectivului acestei gospodării este și reducerea cheltuielilor de producție. Cu toate că nu au fost neglijate nici cele mai mici lucrări cuprinse în complexul prevăzut, pe lotul respectiv tona de grîu a fost realizată la un preț de cost scăzut.însuflețiți de măsurile prevăzute tn Raportul tovarășului Gheorghe Gheorghiu-Dej prezentat la plenara C.C. al P.M.R. din 30 iunie — 1 iulie a.c., muncitorii, inginerii și tehnicienii G.A.S. Oradea, sub îndrumarea organizației de partid, și-au intensificat acum eforturile pentru strîngerea fără pierderi a rodului bogat al acestui an, pentru punerea unei baze trainice viitoarei recolte. Folosind întreaga capacitate de lucru a celor 15 combine C—1 mecanizatorii gospodăriei au izbutit să recolteze pînă acum Cîteva zile mai mult de 75 Ia sută din suprafețele cu cereale păioase. Pe cele 322 ha. cultivate cu orz de toamnă s-a realizat o producție de 3.000 kg. Ia ha., iar la grîu (de pe suprafețele recoltate pînă acum), 3878 kg. la ha. în gospodărie mecanizatorii și-au organizat lucrul în două schimburi pentru a executa paralel cu recoltatul și arăturile adînci de vară, lucrare deosebit de importantă pentru soarta viitoarei recolte. MINERVA VELNICIUC corespondent
PRIMII SACI

G. A. S. Mogoșoaia a obținut două medalii

Aur și argint
Două medalii: una de aur și alta 

de argint încununează participarea 
produselor gospodăriei agricole de 
stat Mogoșoaia la concursurile Expo
ziției horticole internaționale a țărilor 
socialiste organizată în acest an la 
Erfurt.

Vestea cuceririi celor două medalii 
a fost primită cu nespusa bucurie de 
întregul colectiv de muncă al gospo
dăriei, căci ele reprezentau primul 
succes al acesteia la un concurs des
fășurat peste hotare.

Am încercat — cum era și iiresc 
— să reconstitui agrotehnica aplica
tă celor două culturi, de dovlecei și 
ardei gras, împreună cu brigadierul

Codrescu Ion, cel care are, inconte
stabil, un mare merit în obținerea a- 
cestor succese.

— Dovleceii, pentru care am primit 
medalia de aur, sînt din soiul Fără 
vreji. Am folosit pentru producerea 
lor sămînta produsă de noi, în gos
podărie. I-am plantat Ia 15 februarie 
în răsadnițe cu încălzire biologică. 
Am făcut lucrările obișnuite, am exe
cutat trei stropiri împotriva bolilor 
din care două cu zeamă bordeleză. 
De la 28 martie am început recoltatul 
primelor trufandale, deci într-o pe
rioadă cînd nici nu știam că vom 
participa la expoziție. Cînd ni s-a dat 
această veste, am fost cit se poate 
de bucuroși așteptînd cu nerăbdare 
rezultatul.

— Și cred că nu aveți nici 
tiv să fiți nemulțumiți? am 
gat eu.

— Ne declarăm mul lumi fi 
medalia de argint pe care am obfi- 
nut-o în aceiași concurs pentru ar
deiul gras, răspunde cu chipul radi
ind de bucurie, tovarășul Iancu Ne- 
delcu, directorul gospodăriei. Asta 
nu înseamnă însă că nu ne gindim 
să mai obținem și alte medalii, mai 
ales că în curînd vom trimite și vi
nete, roșii, ardei iute.

— Ardeiul gras pe care l-am tri
mis la concurs a fost din soiul Kalin- 
kov, continuă explicațiile tovarășul 
Codrescu. L-am semănat la 2 februa
rie, l-am repicat la 2 martie și l-am 
plantat definitiv la 25 martie în pa
turi calde. Am avut, bineînțeles, gri
jă să-i oferim un sol cu substanțele 
fertilizante necesare, dîndu-i apoi su
plimentar îngrășămintele chimice ne
cesare. Pentru combaterea bolilor și 
dăunătorilor am făcut patru stropiri 
cu zeamă bordeleză și Ecatox. Recol
tatul s-a făcut începînd de la 25 a- 
prilie. Din producția obișnuită am 
mis și probele pentru concurs,

— Ar trebui să arătăm că acest 
cru a fost îngreunat întrucîtva 
faptul că Agrosemul ne-a dat o 
mintă amestecată, intervine cu 
precizare tovarășul Staicu, 
zatorul de partid. Așa că nu i-a fost prea ușor tovarășului Codrescu să a- 
leagă pentru expoziție fructele care 
să aibă cu adevărat caracteristicile 
soiului. Ca o primă învățătură, am

un mo- 
adău-

și de

tri-

Iu- 
de 

să- 
o 

organi-

hotărît ca pentru anul viitor să fo
losim numai sămînfă proprie.

— La obținerea celor două medalii, 
care fac cinste gospodăriei noastre, 
adaugă tov. Iancu Nedelcu, și-au a- 
dus aportul împreună cu tovarășul 
Codrescu muncitori fruntași ca Fal- 
cenco Floarea, Dănescu Lucretia, Da- 
mazov Ștefan, Manciu Cristache și 
alții.

Din dragostea lor pentru realizarea 
unei producții de calitate, din mun
ca lor sîrguincioasă am obfinut a- 
ceste succese despre care vorbim și 
altele. Bunăoară, fafă de anul 1959 
suprafața culturilor forjate a crescut 
de 10 ori Incit astăzi avem 50.000 
m.p. Sîntem situafi în zona Capitalei 
și așa culm se arăta în recentul ra
port al tovarășului Gheorghe Gheor
ghiu-Dej problema dezvoltării cultu
rii legumelor în jurul orașelor și 
centrelor muncitorești capătă o mare 
importantă prin faptul că se evită 
transportul acestora de la distante 
mari și se asigură aprovizionarea rit
mică a populației cu legume tim
purii.

Acum ne dăm și mai mult seama 
că am procedat cît se poate de bine 
comasînd grădina, altădată dispersa
tă în șapte puncte, mărind suprafața 
culturilor forțate, profilînd loturile pe 
culturi. Luptînd pentru obținerea de 
recolte bogate la culturile legumicole 
noi folosim cît mai complet te
renul. ' De exemplu, pe parcela 
unde avem acum roșiile, s-a plantat 
mai întii salată, după două săptămîni 
s-a însămînțat prin ea conopidă, apoi 
ridichi. Cînd am început să recoltăm 
conopida, am plantat roșii. După roșii 
vom pune salată și spanac de toamnă.

— Tot așa am procedat și pe su
prafețe mari, intervine brigadierul 
Codrescu. De exemplu, în cele 43 ha. 
însămîntate cu roșii de vară și toam. nă am intercalat si salată.

Ar mai fi încă multe asemenea e- 
xemple care arată cu convingere că 
la G.A.S. Mogoșoaia grija pentru 
produse de calitate, pentru rentabili
tate este în atenția întregului colectiv 
de muncitori, ingineri și tehnicieni. 
Iar rezultatele, pe care le dorim cît 
mai bune, nu vor întlrzia desigur să 
se vadă. LUCIAN CURSARU

Am poposit zilele 
trecute însoțit de tov. 
Călin Ștefan, președin
tele sfatului popular 
al comunei Jirlău, la 
baza de recepție de 
aici. La magazia nr. 2 
oprise un autoca
mion plin cu saci. 
Din mașină au coborît 
mai mulți oameni, li
nii au început să des
carce sacii plini cu 
grîu. Delegata gospodă
riei colective din Piri
te câni, o femeie tînără 
și sprintenă, l-a înso
țit pe laborantul Cos- 
tel Barac, care luase o 
cutie de boabe pentru 
analiză. Apoi s-a îna
poiat repede cu fișa 
respectivă. După ce a 
inmînat-o magazineru
lui i-a spus :

— Citește-o tovarășe

Nelu, să vezi 
am adus din 
coltă. Aur, nu altceva. 
L-am recoltat cu com
bina S.M.T.-ului.

Magazinerul și-a a- 
runcat privirea pe fișă. 
A văzut în dreptul ru
bricii „corpuri străine" 
trasă o liniuță. La 
greutatea hectolitrică 
era însemnată cifra 
70,6, iar la umiditate 
15,2. A împăturit fișa, 
a pus-o într-un sertar 
și s-a întors repede la 
cîntar.

între timp, contro
lase și el sacii aduși și 
știa ce fel de grîu con
țineau. S-a adresat 
deci delegatei gospodă
riei colective :

— Tovarășă Ghinea, 
să transmiți conducerii 
gospodăriei agricole 
colective „Drum Nou"

ce grîu 
noua re-

din satul Pîntecani, fe
licitările noastre. Ați 
predat statului primele 
boabe de grîu din noua 
recoltă. E grîu din cel 
mai frumos. Meritați 
din plin chitanța nr. 1.

Primind chitanța, de
legata gospodăriei s-a 
adresat celor din jur :

— Cred că felicită
rile se cuvin în primul 
rînd mecanizatorilor 
de la S.M.T. Jirlău și 
colectiviștilor noștri 
care acum se află cu 
toții la cimp la strîn- 
gerea rodului bogat. 
Voi merge întii acolo, 
la tarlalele cu giău, și 
le voi aduce această 
veste care o să-i bucu
re mult.ION BELCIUGAN corespondent

Nici o zi,
de lucru pierdută

nici o oră bună

însuflețiți de cuprinsul Raportului tovarășului Gheorghe Gheorghiu-Dej asupra mersului îndeplinirii Directivelor Congresului al Ill-lea al partidului privind construirea socialismului la sate și dezvoltarea agriculturii, oamenii muncii de pe ogoarele regiunii București intensifică pe zi ce trece recoltatul cerealelor păioase. Șl colectiviștii din raionul Videle zoresc executarea acestei lucrări. Muncindu-se cu vrednicie, recoltatul orzului de pe cele 744 ha. a fost la timp terminat în raion.TREABĂ DE BUNI GOSPODARISprijiniți de mecanizatorii de la S.M.T. Anghelești și folosind din plin forțele proprii, membrii qospodăriei agricole colective „7 Noiembrie" din comuna Buturugeni, au terminat recoltarea orzului. Din cele 495 ha. cultivate cu grîu ei au secerat aproape 200 ha. Colectiviștii de aici nu au așteptat coacerea deplină a tuturor lanurilor de grîu ci au secerat recolta pe parcele, acolo unde plantele au ajuns mai devreme la maturitate. Echipele de cosași muncesc cu mult spor recoltînd griul pe terenurile improprii lucrului cu combinele, deschi- zînd totodată drum mașinilor. Ei recoltează griul în pîrgă evitînd astfel orice pierdere de recoltă.Treabă de buni gospodari au făcut și colectiviștii din Clejani. Asemenea celor din Buturugeni ei sînt avansați cu recoltatul griului. Fruntași la recoltatul griului sînt și colectiviștii din comunele Mereni și Cozmești, care sînt deserviți de S.M.T. Videle, ca și cei din Olteni, Negreni și Tătăreștii de Jos, din raza de activitate a S.M.T.-ului Tătărăști. în aceste co

mune griul a fost recoltat în proporție de 25—40 la sută.Paralel cu strîngerea recoltei, pentru a traduce în viață sarcinile reieșite din lucrările recentei plenare a C.C. al P.M.R. colectiviștii se îngrijesc de pe acum atît de asigurarea animale-, lor cu nutrețuri abundente cit si de baza recoltei viitoare. In acest scop, îndată după seceriș ei au eliberat terenul de snopi și paie, iar tractoriștii au început arăturile adinei de vară. <— Executăm mai întii arăturile pe terenurile ce vor fi semănate cu porumb furajer — îmi spupea directorul S.M.T.-ului Videle, tov. Neagu Marin — pe cînd ne aflam pe o tarla a gospodăriei colective din satul Tămă-, șești.Mecanizatorii Ifrim Gheorghe. Stoi- chiță D-tru, Dragnea Petre și alții lucrau la arat. Intr-o zi și o noapte brigada de aici făcuse arături pe mai bine de 40 de ha. A doua zi urma să se înceapă la semănat. După executarea arăturilor pe suprafețele ce vor fi însămînțate în cultură dublă, se vor
I. LEȘEANU

(Continuare în pag. 4-a)



„Secretul*'’ lui Ene Ciobanu CORUL DIN SALIȘTE
tnsămtnțările de primăvară erau In toi Brigăzile 1 șt a II--1 de meca

nizare completă de la G.A.S. 
Foltești din regiunea Galați, mun
ceau de zor. Bine lucra șl brigada 
l-irigații. Foile volante care se difu
zau decadal la brigăzi scoteau in 
evidență cu prisosință acest lucru. 
Și de fiecare dată, mecanizatorii, 
componenți ai acestor brigăzi. se 
bucurau de succesele lor. își strin- 
geau mîinile și se felicitau urin- 
du-și unul altuia noi succese in 
muncă. Cînd însă dădeau cu ochii 
de graficul întrecerii, anexat la 
foaia volantă, privirile li se opreau 
la „melc".

— Măi, fir-ar să fie. A doua de la 
irigații e tot în urmă, își spuneau cu regret mecanizatorii de la bri
găzile fruntașe și tot ei completau : 
Ce-o fi făcînd oare Zaharia fila aco
lo la brigadă, că nu-i in stare să 
salte și el mai sus cu „băieții" lui. 
Iată sintem la a treia decadă a 
campaniei de primăvară și el cu 
brigada lui e tot în urma clasamen
tului...

Asemenea întrebări și-au pus 
deseori și tovarășii din conducerea 
gospodăriei.

— Tractoare, semănători, pluguri 
bune are și această brigadă. De ase
menea, oamenii cu toții sînt califi
cați. buni meseriași. Atunci care să 
fie „buba" că brigada a Il-a irigații 
condusă de Ion Zaharin e codașă 7Pînă la urmă „misterul" acestor 
nedumeriri a fost descoperit.

— Trebuie să ne întrunim intr-o 
seară, tovarășe Oprescu. Intr-o șe
dință și să discutăm situația brigă
zii lui Zaharia, i-a spus tntr-una 
din zile Eftimie Balcan, secretarul 
organizației de partid, directoru
lui gospodăriei.

— Ca să nu mai „lungim boala* 
aș propune să discutăm chiar acum 
tov. Balcan, ii zise directorul gos
podăriei. Și tot el mai adăugă: 
Să-i chemăm și pe tovarășii 
conducerea sindicatului, poate 
și ei unele propuneri pentru 
dreptarea situației 
gadă.

Intîlnirea celor 
gospodăriei a fost 
Aci s-au discutat despre multe 
cruri care făceau ca brigada 
Zaharia să se afle de fiecare dată 
în urma tuturor acțiunilor, să fie — 
cum ziceau unii - „de rușinea gos
podăriei". Printre altele, s-a spus că 
de cele mai multe ori, în campania 
de însămînțări din această primă
vară, brigada a II-a-irigații a făcut 
lucrări de proastă calitate si ci in 
fiecare decadă tractoriștii nu și-au 
realizat normele la arat și insămîn- 
țat. De asemenea, cei mai mulți 
tractoriști, printre care Anghel Toa- 
der și alții, seara, după lăsarea lu
crului, nu-și îngrijesc cum se cuvine tractoarele și restul de mașini. 
In brigadă există multă dezordine 
și indisciplină. Dacă, de pildă, ma
șina unui tractorist se oprea in 
brazdă din cauza unei mici defec
țiuni, acesta nu era ajutat de cole
gii lui din brigadă să remedieze 
stricăciunea. Apoi se făcea multă ri
sipă de combustibil, prin deplasări 
fără rost cu tractoarele. Un alt rău 
era și acela că șeful brigăzii nu 
discuta de cu seară cu maistrul de 
culturi despre lucrările care trebuiau executate de tractoriști tn ziua 
următoare etc.

— Acestea sînt deci lipsurile care 
fac ca brigada lui Zaharia să fie 
mereu codașă la lucrările agricole, 
a spus în acea ședință tov. Balcan, 
secretarul de partid. Nu-i mai pu
țin adevărat, a mai arătat dînsul, 
că de toate acestea ne facem și noi 
vinovați. Noi ne-am deplasat 
foarte puține ori la brigadă, 
mijlocul oamenilor, să vedem cum 
lucrează și cum își petrec ei timpul 
liber. Bineînțeles că o lipsă se
rioasă are și sindicatul care, in 
această perioadă, a ținut foarte pu
ține consfătuiri de producție la bri
gada a Il-a-irigații. Pentru înlătu
rarea lipsurilor a mai spus tov. 
Balcan. iată ce propuneri are bi
roul organizației de partid : brigada 
luț Zaharia să fie luată în primire 
de Ene Ciobanu, șeful brigăzii l de

mecanizare completă, care este 
fruntașă pe gospodărie. Tov. Cioba
nu să lucreze In cadrul acestei brigăzi pînă cină și ea va deveni 
fruntașă.

Propunerea secretarului de partid 
a fost bine primită. Ea a stirnit in
teres nu numai in rindurile celor 
care erau de față, ci, mai ales, în 
cele ale mecanizatorilor.

Au venit și muncile de intreține- 
a culturilor. Ene Ciobanure

prezentat la brigada condusă pînă 
atunci de Ion Zaharia. Primul lucru pe care l-a făcut a fost o „mică" 
consfătuire - cum spune el - eu 
„băieții".

- Ei ce spuneți, o să fim și noi 
fruntași ? i-a întrebat pe tracto
riști.

— Om vedea ce-o să aducă zilele 
următoare, i-au răspuns aceștia.

Zilele următoare au adus și pentru brigada a ll-a-irigații „zile bu
ne". tn prima decadă a muncilor de 
întreținere a culturilor prășitoare, 
brigada a „săltat" tn graficul foii 
volante de la „melc" la „bicicletă*. 
apoi la „mașină", iar cind s-a în
cheiat prașila a Il-a și s-a trecut la 
a III-a, mecanizatorii din această 
brigadă vorbeau de „reactor*.

- Și au ajuns să se „plimbe" cu „reactorul* ? l-am întrebat pe tov. 
Balcan.

în această

din 
au 
în- 

bri-din conducerea 
scurtă și utilă.lu- lui

de tn

— Deocamdată au rămas tot la 
„mașină". Au însă prilejul să ajun
gă la „reactor" acum, în campania 
de recoltare. Cu însuflețirea cu care 
au pornit la secerișul orzului cre
dem că o să ajungă și aici, 
treabă bună tov. Ciobanu și 
noua brigadă, mai spuse 
Balca n.

— Care 
Ciobanu 
picioare 
mai întrebat pe interlocutorul meu.

Ene Ciobanu a știut cum instruiască pe cei 9 tractoriști. 
ține seară de seară, după lucrului, scurte ședințe cu 
riștii în care se discută

Face 
la 

tov.Ene pe

■r IT ■■■
Pentru fondul central 

al statului

este „secretul" că 
a reușit să „pună 

și această brigadă 7 l-amsă-i El lăsarea 
tracto- 
despre 

realizările și lipsurile fiecărui om din ziua care s-a scurs, despre mun
cile pe care le au de executat în 
ziua următoare. De asemenea, el nu 
este nepăsător atunci cind un tractorist nu-șt îngrijește mașina, după 
lăsarea lucrului, așa după cum se 
arată in normativul tehnic. Acum, in brigadă există ordine și discipli
nă ; tractoriștii execută lucrări de 
bună calitate, nu mai fuc deplasări 
in gol, fără roit, consumind carburanți și .ubrifianți. $i, putem spu
ne, pe drept cuvânt, că toate acestea 
se datoresc faptului că Ene Cioba
nu a știut cum să se apropie de oa
meni, cum să-t educe pentru ca toți să fie interesați de realizarea sarci
nilor de plan pe care le are de exe
cutat brigada. Gospodăria noastră 
se mindrește acum cm 
N. Bădiți. Constantin alpi. care se numără Mști gospediriei.

tractoriști ea 
Kedeleu și 

printre frun-GH. BACIU
Brigăzi științifice la satePrin grija subfilialei raior.ale Huși a S.R.S.C au fost organizate mai multe brigăzi științifice, formate din medici, profesori, ingineri a- gronomi, juriști etc., care se deplasează la sate.Poposind în comunele Averești, Epureni, Tătărani, Cîrligați. Stăvilești și altele din raionul Huși, membrii brigăzilor științifice au dat răspunsuri puse de tiviști și întîlniri.întrebările au fost legate de zborul primului om sovietic In Cosmos, unele probleme actuale ale situației

intemaț.orțale. metodele ce trebuie folosite in scopul creșteri producției vegetale și animale, prevenirea și combaterea unor boli la oameni și animale etc.Metnbrii brifări au dat răspunsuri competente și pe înțelesul par- ticpmțUor. Țârv’.i: muncitori din ne au mulțumit «pecia-penrr-j răspunsurile primite și și-au manifestat dorința ca asemenea br.găt. să poposească cit mai ce, în mijlocul lor.
aceste corla numeroasele întrebări cei peste 450 țărani eolec- întovărâșiți, pârtiei pan ți la

AUREL CIULEIceresptnder.t

La Institutul de seruri și vaccinuri „Rasteur" din Capitală, operatoarea Georgeta Manea lăcînd a doua uscare șt închiderea fiolelor lub vid.
CÂRTI NOI apărute Tn Editura 

AgroE, FULGA i „Folosire* gardului lectric**, 44 pag., 1,60 lei.N. COLEȘ și V. MARGH1TU: „Cimpul de experiență și punctele de sprijin demonstrative in G.A.S. și G.A.C.*. 11* pag..1,75 lei.I. STANESCU s „Organizarea coo-iiiHiiiniiiiinnmnitttimiummflmnmnnfmț*iRmi?E.-wr^5if

Jos pe-al muntelui coclaur, Varsă flăcări un balaur Și cu limba-i opărită, Mestecă fontă topită. 
(jnțpuinj)

Intră ursu-n sat Și cîinii hti bat (tntutA)N-are gură, dat răspunde, Nici ureche, dar aude.Și altă minunăție, Toate limbile le știe.
(jnuo/apj;)

GHICITORI

stat la tarlalei delega- agricole

Desen :C. CRĂCIUN

■

f
■

**V.V z /

Corul căminului cultural din comuna Săliște, raionul Sibiu, acompaniat de fluierași, a devenit bine cunoscut nu numai tn regiune, ci și în multe alte locuri din țară unde a dat spectacole.
Pentru buna organizare și desfășurare 
a consfătuirilor de producție

Exemplu ce merită a fi urmat

A rămas de la părinți O prăjină cu doi dinți Inc*o claie de-ar mînca Și tot nu s-ar îngrășa.
■> (țnțodpi)

La G.A.S Oltenița două combine au capătul așteptînd ții secției pentru recunoașterea griului de sămînță, lucrare ce trebuia făcută înainte de începerea recoltatului.

De ce nu in- trați cu combinele în lan ?— Așteptăm pr cei de la secția a- gricolă să panglica ! Uie

veierului verde pe bază de porumb*. 32 pag.. 0,55 lei.E. GRIGORESCU : „Din experiența S.M.T. Turnișor-Sibiu, privind repararea tractoarelor" 112M. MOCHNACS : „Avantajele UH- riior timpurii la oi* 52 pag.- 143 lei.

S-a îmbunătățit mult în ultimul timp munca desfășurată de către mecanizatorii SMT-ului Sihlea. raionul R. Sărat Au fost extinse felurile de lucrări (prășit, cultivat, transporturi. împrăștierea îngrășămintelor chimice etc.) contractate cu cele 21 de gospodării colective și 13 întovărășiri agricole deservite. îngrijirea și exploatarea tractoarelor se face cu mai multă grijă. în centrul preocupării mecanizatorilor stă problema sporirii producției la hectar. Anul trecut, in gospodării colective ca cele din Sthlea. Ciorăști sau Cătata s-au obținut, deși în condiții grele de climă, producții medii de 1.800 kg grîu si 2.500 kg porumb boabe lâ hectar Anul acesta, primele rezultate ale lucrărilor de recoltare arată că producția de orz și griu este cu mult mai bună ca în 1960 în unitățile agricole deservite. Așa stau lucrurile de pildă, la gospodăriile colective din Bogza, Voi- tin sau Sihlea.In fruntea întrecerii socialiste se află și în prezent, cînd se desfășoară cu avint sporit bătălia recoltării, brigăzile a 3-a s: a 4-a (care lucrează la gospodăr.tle colective din Mihăl- ceni și Băle$t-J — care au fost fruntașe și în campania agricolă de primăvară.— Explicația succeselor noastre, mi-a spus ztlele trecute tov. Tăicuțu Ion, președintele comitetului sindicatului, constă in mare măsură in faptul că noi acordăm o mare atenție consfătuirilor de producție organizate la locul de muncă, pe brigăzi. Aceste consfătuiri noi le ținem lunar sau atunci cind e nevoie ar.alizind in cadrul grupelor sindicale rezultatele obținute și luind măsurile ce se impun in vederea continuei îmbunătățiri a muncii.Foarte important mi s-a părut amănuntul că la fiecare consfătuire de producție participă atit un membru al comitetului sindicatului cit și un tovarăș din partea conducerii administrative. La grupa B-a sindicală, participă de exemplu din partea comitetului sindicatului tov. Moța Anghel, la grupa a 3-a de la Ciorăști, tov. Coman Constantin, la grupele l-a și a 8-a tov. Ion Vasile, responsabilul cu munca de masă in producție etc.Organizatorii grupelor sindicale au luat bun» obișnuință de a anunța I mecanizatorilor din timp ordinea de I zi a consfătuirilor de producție ce I urmează să se țină, ziua și ora. Cu- noscînd problemele ce se vor discuta. tractoriștii se pregătesc cu I atenție spre a putea lua parte activ ’■ discuții. La brigada a 10-a condusă de tov. Moldoveanu Nieolae. care lucrează la gospodăria colectivă din ! Ciorăști. la una din consfătuirile de ' producție s-a discutat îndeosebi problema calității lucrărilor. Șeful brl- I gării tov. Moldoveanu Nieolae a £ă-

2

cut observații prețioase cu privire la modul cum s-a executat prășitul mecanic in ultimele 10 zile. La rîn- du-i. organizatorul grupei sindicale tov. Constantin Ion, pontatorul alimentator al brigăzii, a citit și a comentat notațiile cuprinse în foaia volantă asupra calității lucrărilor executate de către alte brigăzi. învățămintele trase de către mecanizatori au fost deosebit de valoroase.In cadrul consfătuirilor de producție de la acest SMT. se discută și mersul Întrecerii socialiste, stabil in- du-se fruntașii în producție, cei care au obținut cele maj bune rezultate. Sînt totodată ajutați mecanizatorii care nu își realizează planul. La brigada a III-a care lucrează la Mihăl- ceni, la una din ultimele consfătuiri de producție, de exemplu, după ce a fost evidențiat tractoristul Chiriac Grigore (care și în campania de primăvară a depășit planul cu 135 la sută) a fost aspru criticat tov. Chi- păilă Aurel, care dăduse dovadă de neglijentă în ultimele decade la întreținerea tractorului. Organizatorul grupei sindicale de aici, nu s-a mulțumit însă numai cu hotărîrile luate și cu angajamentele tov. Chi- păilă de a se îndreipta. El i-a arătat concret, zilnic, ce volum de lucrări a realizat, l-a sprijinit să-și îngrijească mai bine tractorul și mașinile agricole, să-și economisească carburanții. In ultima decadă, rezultatele obținute de tov. Chipăilă au fost bune.Despre pregătirea și ținerea cu regularitate a consfătuirilor de producție. despre modul cum se urmărește îndeplinirea propunerilor făcute eu acest prilej, mecanizatorii scriu deseori articole interesante nu numai la gazeta de perete de la sediul stațiunii, dar și la gazetele de perete de la brigăzi (fiecare brigadă are o astfel de gazetă).— In scopul stimulării fruntașilor, mi-a spus tov. Tăicuțu Ion. ne pregătim acum, ca la consfătuirile de producție, acestora să li se acorde stegulețe roșii care eforturile celor mai sindicală respectivă.

nodul rum re

să evidențieze buni din grupaAL RAICU
Activitatea artistică 

in sprijinul campaniei 
de vară

Vaci „pretențioase”
Ciudate concepții au unele 

vaci! De eind li se face atita publicitate Ir. legătură cu sporirea producției de lapte, de cind mutrele lor — mat mult sau mai puțin fotogenice — apar in ziare și diferite reviste de specialitate, 
fiind elogiate pentru însemnatul 
aport ce-l aduc in economia naționala — ele au început să-și ia botul 
tențu deci: tenții _ .a fi tratate tn mod științific, adică după regulile zootehnice — vă 
imaginați și dumneavoastră in ce derută tint unit animale.

Pentru a arăta 
merge pretențiile p'are cu patru picioare, cazul celor 30 de vaci ale dăriei colertire ..Filimon din comuna Gorneni. raionul Dră- 
găneștt Vlașcn. și d* suferă de pe urma acestor pretenții îngrijitorii 
Ion D Marincu Dumitru Doro- banțu și fon CrăctunPrima pretenție a sus-numițe
lor exemplare e ci îngrijitorii 
lor nu fac mulsul după program ci după toane; pretenția aceasta e formulată deocamdată in sur
dină — și asta din cauză că con
ducerea colectivei n-a avut grijă să le instaleze un microfon.

A doua pretenție a lor 
aceea că în timpul mulsului, loc să fie tratate cu blindețe 
tratate cu Indiferență — chipuri
le mulgătorii făcînd lucru de 
mîntuială — si că degeaba ișt pierd ele timpul stînd liniștite, in timp ce îngrijitorii iși pierdHilUi nWHUHHIHIIIiMllillIÎBIWHMinHiîI'i'llliliHllinilllllilIlllllllllll

la purtare. venind cu pre- — uneia mal năstrușnice 
altele! Dacă la aceste pre
se mai adaugi și aceea de

pre- 
de 

prin 
tn

Îngrijitori depină unde pot 
acestor exem- 

redăm 
gospo- 
Sirbu"

este în 
sînt

timpul certîndu-se inrre ei cu 
unele expresii imposibil de redat.O altă pretenție patrupedă a 
dumnealor este în legătură cu cu
rățenia corporală care, susțin ele, 
are o deosebită importanță pentru 
păstrarea sănătății și asigurarea 
unui lapte curat.

De asemenea, numitele au 
tenția ca în timpul orelor 
odihnă să nu fie deranjate 
vizite sau diverse lucrărigrajd, asigurîndu-li-se liniștea ne
cesară — și nu cum fac acum nu- miții îngrijitori, care le tulbură 
Iniștea cintînd ca la nuntă. In 
treacăt fie spus, vacile nu sînt 
obiective, pentru că îngrijitorii 
nu le deranjează cu nimic: ti nu 
curăță grajdul de bălegar cu zi
lele. iar in ce privește cîntecul. 
nu aceștia sînt vinovați că patru- 
Dedele n-au ureche muzicală.

Vacile pretind ci nu sînt mul
se la timp 
că nu știu 
ca la locul 
școală cînd
Jorm. iar cînd aceștia se scoală., 
•le au 
că!

Dacă 
ouncte 
tate — 
da cite . .
area fericitele lor surate de sub 
îngrijirea mulgătorului fruntaș 
Vecula Tudor — și nu cite 5—6 
litri cit dau actualmente.

Ce zice consiliul de conducere al gospodăriei colective ? Sînt 
juste pretențiile vacilor despre 
care-i vorba în rindurile de față ?VALERIU FILIMON

Asta e din vina lor, 
să-și organizeze mun- 
de producție: ele se 
îngrijitorii încă mai

pretenția să se odihneas-

toate astea și încă alte din program ar fi respec- 
pretind vacile — și ele ar 
10—12 litri pe zi. cum dau

In ultimii ani, au luat extindere șl in gospodăria noastră colectiv* contractările pe termen lung. încheind asemenea contracte, gospodăria poate să prevadă creșterea valorii silei-muncă, în- trucit contează pe sume sigure pe care statul Ie achită in baza contractului. Contractările pe termen lung stimulează interesul colectiviștilor noștri in acțiunea de sporire continuă a producției la hectar, in crearea și dezvoltarea fermelor și altor ramuri de producție.In anul 1960, conform contractului încheiat, gospodăria noastră a livrat statului 100 tone grîu, 20

tone orz, 546 tone porumb, 17 tone floarea- soarelul, 81 tone cartofi, 53 tone varză și altele. Din vînzarea către stat a acestor produse, gospodăria a obținut venituri de peste 6.605.300 lei.Ținind seama de succesele obținute în dezvoltarea sa, gospodăria noastră a suplimentat contractul încheiat cu statul, astfel îneît va livra în acest an 520 tone grîu, 560 tone porumb, 76 tone floarea- soarelui, 97 tone carne, 1.750 kg lină, 3.000 hi lapte. Prin predarea la timp și de bună calitate a produselor, tom realiza 4.042.000 Iei de Ia culturile de eimp, 1-560.020 lei din valorificarea legume-

lor, 1.848.060 lei dirt vînzarea animalelor și 45.400 lei din vînzarea altor produse.Membrii gospodăriei noastre colective acordă toată atenția predării la timp a produselor și animalelor con-« tractate, pentru a rea* liza veniturile necesare consolidării gospodăriei și împărțirii la ziua-muncă a unor sume mai mari de bani, în scopul ridicării nivelului de trai al colectiviștilor.GH. CIOLAC, președintele gospodăriei colective „Vladimir Maiako- vski“ din comuna Comloșul Mare, regiunea Banat și Ing. agronom 
i. coRcru J

de achiziții2.000 kg. ceapă verde, 1.042 kg. porumb și altele.De asemenea, prin centrul de a- chiziții întovărășiții din comună au valorificat 500.000 ouă, păsări in greutate de 1.240 kg. și importante cantități de usturoi și pătrunjel verde. V. MARINESCU ( ’corespondent

La centrulLa centrul de achiziții al cooperativei din comuna Borla, raionul Zalău, regiunea Cluj, se desfășoară o rodnică activitate. In cel de al doilea trimestru al anului pînă la mijlocul lunii iunie, țăranii muncitori întovărășiți au valorificat aci, între altele : 3.456 kg. fasole uscată, 1.240 kg. semințe de dovleac, 960 kg. nuci, 613 kg sămînță de cînepă, 4.620 kg. ceapă uscată și aproape
Contract suplimentarMembrii întovărășirii agricole „Unirea" din satul Milășel, raionul Reghin, Regiunea Mureș-Autonomă Maghiară, au încheiat de curînd contract cu statul pentru incă 7 viței ce prisosesc gospodăriei, in afară de cei

pentru care s-a încheiat contract 11 sfîrșitul lunii martie.Fiecare vitei va fi îngrășat pînă la greutatea de 250 kg. |ION GOREAcorespondentSă apărăm recolta împotriva incendiilor

în ultimul timp, sub îndrumarea organizației de partid și cu sprijinul casei raionale de cultură Istria, tinerii de la gospodăria agricc'ă colectivă „Elena Pavel" din orașul Babadag au desfășurat o rodnică activitate cultural-artistică.tn prezent, în cadrul gospodăriei, își desfășoară activitatea o brigadă artistică de agitație, o echipă de dansuri, soliști vocali și instrumentiști. Pentru a veni în sprijinul campaniei agricole de vară, tinerii artiști amatori au trecut la reînnoirea repertoriului. Astfel, noul program de brigadă „Nici un bob, nici un minut, în campanie pierdut" alcătuit de tînărul Maxim Maxim, arată felul în care s-a muncit în campanie de întreținere a culturilor și cum trebuie să se lucreze în campania de recoltare a păioaselor. Textul evidențiază rezultatele bune obținute de fruntași și satirizează în același timp unele aspecte negative. Tn aoelași timp cu brigada, se pre- o

Peste citeva zile, aproape in Întreaga țară va începe treieratul- Pentru ea bogata recoltă de cereale din acest an să intre în întregime în magaziile gospodăriilor de stat, gospodăriilor colective, tn hambarele colectiviștilor și a țăranilor muncitori, este necesar să se acorde toată atenția apărării ei Împotriva incendiilor.Datorit* naturii păioaselor șl a condițiilor atmosferice specifice perioadei de recoltare, există in permanent* pericolul diilor.In ultimii ani contra incendiilor trat în obișnuința G.A.S.-urilor. G.A.C.-urilor, întovărășirilor și a devenit • preocupare real* a organelor locale de stat, cărora le revine ia principii această U Și au

izbucnirii incen-problema pazei a recoltei a in- cetățenîlor.
•Migațje. Ca armare, de la aa aa. atit numărul incendiilor cit pagubele provocate de acestea marcat o continuă scădere.Cu toate acestea, in perioada tre- ierișului pe arii, s-au manifestat și unele lipsuri. Cea mai caracteristică este aceea că, deși la începutul campaniei se iau in general măsuri corespunzătoare, pe măsură ce acțiunea de reeoltare se apropie de sfîr- șit se constată tendința dăunătoare de a se neglija asigurarea pazei contra incendiilor. Astfel, s-au folosit tractoarele fără dispozitive pa- raseîntei, s-au făcut diri de păioase fără a &e mai fi respectat distanțele guranță intre stoguri, nu s-a asigurat apa necesară stingerii eventualelor incendii, s-au încălcat reguli elementare de pază contra incendiilor (s-a fumat în apropierea stogurilor de griu sau a paielor, s-a umblat neglijent cu foc deschis și cu felinare neprotejate etc.l.Pentru a nu se mal repeta astfel de lipsuri, pentru a preveni incendiile în campania de recoltară a cerealelor, este strict necesară aplicarea și respectarea întocmai a Instrucțiunilor date tn acest sens.

ingrămă-de si-

In acest scop, comitetele executive ale sfaturilor populare, conducerile G.A.S.-urilor și G.A.C.-urilor trebuie să duc* o susținut* munc* de propagandă și agitație pentru educarea și mobilizarea oamenilor de la sate în ceea ce privește respectarea și aplicarea in mod conștient i măsurilor de prevenire și stingere a incendiilor. Această muncă se poate desfășura prin conferințe, lozinci, muncă de la om la om, folosind gazetele de perete, vitrinele etc. cerîndu-se în acest scop sprijinul organizațiilor de partid *1 de tineret.Comitetele executive ale sfaturilor populare comunale trebuie să fie extrem de exigente in îndeplinirea întocmai a măsurilor de prevenire indicate prin instrucțiunile Minis; erei ni Agrireltnrii șl U se dea In fnncțiiuse ariile daci >■ sînt organizate perieri din acrit punct de vedere.O atenție deosebit* trebuie acordată instruirii responsabilului de arie care răspunde de organizarea ei și care are și misiunea de a asigura prevenirea și stingerea incendiilor pe arie. Activitatea acestuia, a pompierului voluntar de serviciu pe arie, ca și a modului cum organizată munca și cum sînt tate aria și garnitura de treier cu mijloacele de stingere, trebuie controlate în permanență de către comitetele executive ale sfaturilor populare. Trebuie lichidată lipsa manifestată în anii trecuți de a lăsa toată greutatea acțiunii numai in seama formației P.C.I. comunale. Este necesar să se urmărească ea întregul personal ce lucrează pe arie să fie bine instruit asupra respectării regulilor de prevenire ș! organizat pe echipe pentru a putea acționa la timp și cu pricepere la stingerea eventualelor incendii.O bună organizare șl desfășurare a activității de pază contra incendiilor va duce la executarea la timp și fără pierderi a recoltei cerealelor.

este de-

ILIE OPRIȘAN

Pentru vițe lele de reproducție crescute de la vacile de rasă și supuse controlului producției de lapte, obțineți prețuri marj șl alte avantaje, contractindu-le cu oficiile regionale ale întreprinderii de Stal pentru Aprovizionarea cu Animale de Reproducție I.S.A.AR.Adresați-vă specialiștilor sootehniștiPopulare, dispensare și oficiile regionale cațiile necesare. și veterinari de la Stalurile l.S.A.A.R. pentru a primi indi.
Gospodării agricole colective și întovărăși agricoleProcurați vă animale de reproducție prin oficiile regionale I.S.A A R„ care vă asigură livrarea acestor animale de valoare zootehnică, la prețuri avantajoase.

gătește șl formația de dansuri cu nouă suită de dansuri romînești.DOLNICEANU CONSTANTIN corespondent

Dinuț Constantin, membru al gospodăriei colective din comuna Basarabi, raionul Calafat, și-a construit de curînd casă nouă, cea din fotografie.



Corespondenții despre construcțiile |
în gospodăriile agricole colective

I I
Au redus cu aproape 

500 de lei 
costul graiduiui 

pe cap de vită mare

76 de obiective agrozootehnice
Vom dezvolta creșterea 

păsărilor

Sporirea numărului de animale proprietate obștească, îmbunătățirea efectivelor și creșterea producției for constituie o preocupare de seamă a gospodăriilor colective din regiunea Crișana. în acest scop, pe lingă cele 45 milioane lei credite acordate de stat în acest an pentru cumpărări de animale și procurarea materialelor de construcții, gospodăriile colective folosesc din plin fondurile proprii și resursele locale de care dispun. Folosind materiale din . resurse locale, gospodării ca cele A din Bocsig, Gurba, Tîrnova, raionul Ineu, Batir, Arpășel, Bicaciu și altele din raionul Salonta, au ridicat multe grajduri de cite 100 capete bovine fiecare, iar prețul de cost a fost redus Pe cap de vită cu 430 pină la 490 de lei față de deviz. în a- cest an gospodăriile colective din re. giune construiesc un volum aproape dublu de adăposturi de animale față de anul trecut. Pînă acum au și fost terminate peste 100 de grajduri, maternități, saivane și ingrășătorii, iar alte 260 sint in curs de finisare.V. MINERVA

în ultimii ani, membrii gospodăriei agricole din comuna Cocargeaua au construit o serie de saivane, maternități și îngrășătorii pentru porcine, și alte construcții agrozootehnice. Astăzi G.A.C. geaua, dispune de peste 76 de construcții, din _________  _ ___80—100 de capete, 5 saivane, 4 maternități, 2 îngrășătorii, 5 magazii de cereale, 33 pătule de porumb, 3 remize de mașini și atelaje, 5 construcții pentru creșterea păsărilor, cît și altele.Brigada de construcții condusă de comunistul Ilcos Nicolae a muncit cu spor, reușind să execute multe construcții ieftine și trainice care corespund cerințelor zooveterinare. In afară de acestea, toate construcțiile s-au realizat' la un preț de cost scăzut.Pentru construirea celor de mai sus, colectiviștii au folosit din plia materiale procurate din resurse locale : cărămidă confecționată în gospodărie, lemn de plop C.R., stuf, bile manele și alte materiale. De exemplu, cărămida confecționată în gospodărie a ajuns la 0,16 lei bucata, lemnul de salcîm este și el ieftin. Un grajd de vite, de exemplu, în loc să coste 100.000 lei, cum prevedea devizul, a ajuns să coste numai 45.000 de lei, o magazie de cereale în capacitate de 50 vagoane în loc să coste 200.000 lei, a costat 95.000 lei.Fruntași în munca de construire a acestor obiective sint tov. Ilcos Nicolae, Spirea Duțu, Ianole Gh. și alții. ANGHEL COSTICA

colective „7 Noiembrie* grajduri pentru bovine, cotete de păsări, pătule „7 Noiembrie", Cocar- care 9 grajduri, a cite

A►

CONFORM PLANULUIîn acest an gospodăriile colective din raionul Aiud și-au prevăzut in plan să îngrașe un număr cu mult mai mare de porci decît în anii pre- cedenți. In acest scop, in cadrul mul-
Peste 50.000 de Iei economii

Echipa de construcții condusă de 
Gh. M, Chițcă dm G.A.C. Tabăra, 
raionul lași, a construit o mâgazie de 
cereale eu o capacitate de 50 vagon, 
ne, o maternitate, un 
păeitate de 50 capete, 
atelier de fierărie.

grojd cu o ec- 
un soi von ți un

In prezent, echipo de construcții o 
Început 
pentru 
pentru 
aceste 
nomisi,

ridicarea unui nou grajd 
50 de capete și a unei remize 

adâ posti-rea atelajelor. La 
ultime construcții se vor eco- 
peste 50.000 de lei.

MIHAÎ LUCA

tor gospodării s-au construit șl se mai construiesc încă conform planurilor de producție, numeroase îngră- șătorii.La gospodăria agricolă colectivă din Războieni, de pildă, s-a terminat construcția unei îngrășătorii cu o capacitate de 100 capete. Colectiva de aici a pus deja la îngrășat, din producție proprie, 70 de porciTot astfel, gospodăria colectivă din comuna Unirea are în prezent 70 de porci puși la îngrășat, cea din Miris- lău peste 70, cea din Cisteiul de Mureș 50, cea din Lunca-Mureș 40, cea din Decea 50 etc.Vînzînd statului porci grași, gospo. dăriile vor realiza și pe această cale însemnate venituri bănești.IOSIF BARB

Cu viu Interes am citit și noi, co
lectiviștii din Șivița, raionul Ga
lati, Raportul tovarășului Gheorghe 
Gheorghiu-Dej, prezentat la recenta 
Plenară a C.C. al P.M.R., asupra 
mersului îndeplinirii Directivelor 
Congresului al lll-lea al partidului 
privind construirea socialismului la 
sate și dezvoltarea agriculturii. Tre
buie spus că cele arătate în Raport 
constituie un prețios îndreptar în ac
tivitatea noastră de zi cu zi. Prin
tre problemele expuse in acest docu
ment se numără și cea privind creș
terea păsărilor. Așa după cum se 
scoate in evidentă In Raport, cele 
mai multe din unitățile agricole nu 
s-au ocupat pînă In prezent în sufi
cientă măsură de sporirea numărului 
de păsări. Gospodăria noastră colec
tivă face și ea parte dintre unitățile 
care pînă în ultimul timp n-a acor
dat atenfia cuvenită acestei proble
me. Deși dispunem de o suprafață de 
peste 2.000 ha. de teren, la sfirșitul a- 
nulul 1960 noi aveam in proprietate 
obștească doar 778 de păsări-mateă. 
ceea ce reprezenta circa 15 bucă fi la 
100 de ha. Ori, aceasta era cit se 
poate de pujin. Mai cu seamă dacă 
ne gîndim că păsările, ca de altfel 
toate speciile de animale de oro-

ducție, aduc importante venituri 
tot cursul anului. Tocmai de aceea, 
încă de la începutul anului, organi
zația de partid și consiliul de con
ducere al gospodăriei au luat măsuri 
ca in acest an să se crească un nu
măr cu mult mai mare de păsări. Mă
surile luate au fost in parte traduse 
in iapt. In prezent, în gospodărie se 
cresc 3.500 de pui de găină și 1.500 
boboci de rată și gîscă, urmi nd ca 
pînă Ia siîrșitul anului numărul păsă
rilor crescute să sporească încă.

Un accent deosebit punem îndeo
sebi pe creșterea păsărilor de apâ, 
pentru care gospodăria noastră are 
condiții deosebit de favorabile. 
Luptăm ca gospodăria să intre în iar. 
nă cu cel puțin 3.000 de păsări mat
că. Restul păsărilor pe care le creș
tem ie vom valorifica la achiziții.

Sîntem hotărîfi ca pe viitor să dez
voltăm și mal mult ferma avicolă, 
asttel incit gospodăria să contribuie 
lntr-o măsură șl mai mare Ia apro
vizionarea oamenilor muncii cu car
ne de pasăre și ouă, asigurlndu-ne, bi
neînțeles, pe această cale și Însem
nate venituri bănești.

în
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In raionul Sighet

Situafia nu-i satisfăcătoare

Un măreț program de muncă
(Urmare din pag. l-a)CHIBIȚĂ HOROVEI președintele gospodăriei colective „Progresul" din satul Șivița, tai or,ui Galați trebuie să stea in centrul aten- oamenilor muncii din agri cul-

Hotărîti să îndeplinească 
prevederile Plenarei

fafa diiuioarelor 
aparatelor de ra- 
membrii gospodă- 
colective ..Maxim 

din comuna 
raio-

Luînd in considerară toate construcțiile din agricole colective trebuie terminate și date in folosință pînă cel mai tîrziu la 15 octombrie a.c., stadiul în care se găsesc unele obiective este nesatiafâcător. Aceasta dovedește că unele consilii de conducere ale gospodăriilor colective, cit și unele comitete executive ale sfaturilor populare comunale nu privesc cu suficient simț de răspundere problema construcțiilor. Necesarul de materiale ca : bile -r-r—ofe șipci, ciment etc., a toet asigurat In bună parte și an poate exista nici o justificare a faptului că la gospodăriile colective din Săpînța șl Căll- 
nești plnă de curînd nu se începuseră nici cel puțin fundațiile. Se

faptul câ 
gospodăriile

vede că nu s-au tras învățăminte suficiente din lipsurile ce s-au manifestat anul trecut cînd pe aceste unități le-a găsit iarna cu unele grajduri neterminate. Lg unele gospodării colective, în echipele de constructori formate din colectiviști nu s-au ales oamenii cei mai nimeriți, ta alte gospodării echipele sînt deocamdată numai pe hlrtieSituația nesatisfăcătozre ce manifestă In această direcțiebule grdbm: Izlfrhnată. Comitetul executfv al sfatului popular raional Sigfcet, trebuie <â ia ta cel mai scurt timp măsuri practice și eficace pentru ca construcțiile din gospodăriile colective să fie Începute pretutindeni șl terminate tn termenul stabilit.

se tre-

Ridică noi construcțiiDe curînd la gospodăria agricolă 
colectivă „Horia, Cloșca și Crișan" 
din satul Bogdănița, raionul Bîrlad, 
s-a început construirea unei mater
nități de scroafe și a unui coteț de 
păsări cu o capacitate de 1.000 
capete. La aceste construcții colecti
viștii folosesc în bună măsură mate
riale din resurse locale. Meseriași 
pricepuți ca Ion Petrea, Vasile Vrin- ceanu, Mihai Botezatu și alții lucrează de zor pentru a termina cît 
mai grabnic construcțiile începute.L BOLEA

In 
și a 
di o, 
riei 
Gorki’
Gheorghe Lazăr, 
nul Slobozia, au ascul
tat cu deosebit interes 
expunerea tovarășului 
Gheorghe Gheorghiu- 
Dej făcută ia recenta 
Plenară a C.C. ai 
P.M.R. In aceste zile, 
cînd se lucrează din 
plin la strînsul recol
tei, peste tot intllnești 
colectiviști care discu
tă cu însuflețire acest 
document de mare im
portantă pentru unități
le agricole socialiste. 
La ariile de treier, pe 
combine, la coasă, ei

citesc ziarele în care a 
lost publicat Raportul, 
dezbătînd problemele 
cuprinse In el.

In mijlocul unui grup 
de colectiviști, l-am 
găsit zilele trecute, bu
năoară, pe tov. Stanciu 
Constantin, secretarul 
organizației de partid a 
gospodăriei.

— Punînd în aplica
re cele stabilite de 
plenară — spunea el — 
vom reuși ca să obți
nem producții vegetale 
si animale din ce in ee 
mai mari. Pentru aceas
ta este 
cutăm
la timp și bine, să se
mănăm numai semințe 
de înaltă productivitai-

te, să sporim rodnicia 
pimlntulul prin aplipa- 
rea de Îngrășăminte

Spunîndu-șj păre
rea. colectivistul Buzea 
Ion. șef de echipă, a 
scos in evidentă marea 
importantă pe care o 
are in sporirea produc
țiilor buna organizare 
a muncii și cointeresa
rea materială.

Asttel de discuții se 
pot auzi 
Din ele 
hotărirea
colectiviștilor 
lupta cu tot 
pentru a traduce 
iapt sarcinile reieșite 
din documentele ple
narei.IORDANESCU ION corespondent

VASILE OANȚA
Cînd tofi așteaptă...,.Bste timpul răccSta- tului — ne aer. a zilele acestea, plin de Îngrijorare. un salariat al gospodarje a- gricole de stat Todi- rești, regiunea laș. — dar construcția magaziei de păstrare a semințelor, prevăzută a fi folosită la 16 iunie 1961, încă n-a În

ceput".Cum se explică faptul că o asemenea construcție nu începuse nid la data cînd trebuia dată în folosință ? Foarte simplu. Departamentul Gostat a prevăzut în planul de investiții al Trustului Gostat Iași fondurile necesare acestei construcții și a a- probat ca la G.A.S. Todirești, unde se produc semințe selecționate să se construiască o magazie cu o capacitate de 300 de tone. Direcția de construcții din Departament. la riadul ei, • indicat să se folosească proiectul tip după care constructorii de la Iași ridicăseră anul trecut o asemenea magazie la G.A.S. Paș-

câni. Deci, fonduri e- xistau, proiectul se a- Ea și el la Trust, constructori eu experiență se găseau chiar acolo, iar materiale de construcție erau suficiente și așteptau în bazele de aprovizionare.De ce n-a început a- tunci construcția la umpul 6tablllt ? Fiindcă n-a existat autorizația de construcție pare trebuia eliberată ae Direcția sistematizării a regiunii Iași, — răspundea la Întrebarea noastră Trustul Gostat Iași. Și pentru că tnu exista autorizație, au așteptat cu toți : cei de la sistematizare ca să se deplaseze cineva în teren și să fixeze locul de amplasare, cei de la Trust ca să primească autorizația pe care probabil nici nu o ceruseră la timp, iar cei de la gospodărie să înceapă lucrul deoarece spațiul de înmagazi- nare era insuficient. Singură recoltarea n-a vrut să aștepte și a sosit parcă ceva mai devreme ca în alți ani. Dar ce folos că ea a

venit la vreme, iar magazia încă nu era începută ? Cine vinovat pentru gănarea acestei bleme ? — ne întreabă autorul scrisorii de care am pomenit la început. Cine poate să se facă vinovat de această întârziere de
alt. organele Trustului Gostat Iași!Degeaba încearcă ale să arunce vina pe cei de la sistematizare. In perioada în care constructorii noștri ridică blocuri cu zeci de .apartamente în mai puțin de 90 de zile, o magazie n-a putut fi ridicată nici în 6 luni. De ce? Din pricina nepreocupăril pentru urmărirea planului de construcții. Principalul vinovat e Trustul Gostat Iași, dar nu trebuie absolvită nici direcția construcțiilor din Departament care, cu mai multă operativitate, ar fi putut sesiza din timp această tără- găneală. K. PETRB

este Ură- pro-

nevoie să exe- 
toate lucrările

ia tot locui
te desprinde 
unanimă a 

de a 
elanul 

în

La G. A. S Costache Burcă

Lupta pentru depășirea beneficiului
planificat este deschisăde stat „Cos- din marile u- Dobrogea. Ea ha teren ara-

Gospodăria agricolă Cache Burcă" este una nități socialiste din posedă peste 6.200 de bil, un parc mare de tractoare șimașini agricole, 780 taurine, 3.200 porcine, 4.000 de ovine și peste 30.000 de păsări. Sub îndrumarea organizației de partid, conducerea gospodăriei reușește să sporească necontenit producțiile la ha și pe cap de animal, să realizeze însemnate economii la prețul de cost și să dea statului beneficii însemnate peste plan.Bunăoară, anul trecut, la cultura griului de pe cele 2.518 ha gospodăria a realizat o producție medie de 2.204 kg la ha la costul de 400 de lei tona. La cultura porumbului de pe cele 1.614 ha s-au realizat cite 3.685 kg de boabe in medie la ha, la 450 de lei tona.Nici in sectorul zootehnie n-au fost rezultate slabe. Cu toate că in 1960 s-a simțit lipsa furajelor, totuși gospodăria a reușit să obțină 2.S74 litri de lapte pe cap de vacă furajată și cite 3,6 kg de lină pe cap de oaie tunsă. în aceste condiții, gospodăria agricolă de stat „Costa- che Burcă" a realizat un beneficiu de 5.550.000 lei, ceea ce înseamnă 781 de lei la ha. Fără îndoială că a- ceste rezultate se datoresc în pri- iilul rind harnicilor muncitori și tehnicieni din unitate care S-au străduit zi de zi. și au luptat cu capriciile naturii pentru a smulge pă- mintului rcade bogate, traductad in viață sarcinile puse in fața agricul-

turii noastre de către Congresul al in-lea al partidului.Colectivul de muncă al gospodăriei agricole „Costache Burcă" se străduiește să obțină în acest an rezultate și mai bune ca cele de anul trecut. Muncitorii gospodăriei angajat să griu la ha, mult decît de porumb seamnă cu în 1960. Producții sporite vor ține și la floarea-aoarelui, mazăre, orz, la porumbul pentru siloz. In a- celași timp colectivul acestei unități va realiza in acest an 3.000 de litri de lapte pe cap de vacă furajată, cu 122 de litri mai mult decit cu un an in urmă.Față de anul 1960, gospodăria va livra fondului central al statului o cantitate sporită de produse. De pe ogoarele gospodăriei agricole de stat ..Costache Burcă* vor apuca drumul orașelor, 580 de vagoane de griu, 650 de vagoane de porumb, 22 vagoane de came, 86 de vagoane de lapte, 500.000 de ouă. Așa după cum spunea tov. Leoveanu Mihail, directorul gospodăria realiza un lioane lei, de lei maiSe poate că această _ _ tele din Dobrogea, a devenit un izvor bogat de aprovizionare a oamenilor muncii cu produse agro- alimentare de calitate și la prețuri

_ _ s-auobțină 2.400 de kg de adică cu 200 de kg mai anul trecut, 4.000 de kg boabe la ha ceea ce in- 315 kg mai mult decit ob-

gospodăriei, in acest an „Co6tache Burcă" va beneficiu de circa 6 mi- cu o jumătate de milion mult decit in 1960. spune pe bună dreptate gospodărie, ca multe al-

Gospodăria agricolă de stei Popești—Leordenl, regiunea București, a dezvoltat In ultimii ani șl sectorul zootehnic. în fotografie : o parte a cirezii de vad, îndreptându-se dimineața spre pășune

frti li

scăzute. Gospodăria ,,Costache Burcă" are insă posibilități mult mai mari de sporire a producțiilor, mai ales, dacă va folosi in mod chibzuit rezervele interne care sint încă departe de a fi epuizate. Să ne o- prim doar la eiteva din acestea.Pînă la 38 iunie, gospodăria realizase 1.788 litri de lapte pe cap de vacă furajată, din planul anual de 3.000 de litri. Luînd ca bază producția planificată pe semestrul I, rezultă eă producția va fi depășită in acest an cu 576 de litri de lapte pe cap de vacă furajată. Așadar, producția anuală pe cap de vacă la această unitate a fost planificată sub posibilități. Gospodăria agricolă de stat „Costache Burcă" are vaci bune de lapte are și mulgători des- toinci. Printr-o îngrijire, furajare șl respectare riguroasă a programului de grajd, prin perfecționarea tehnicii mulsului, s-ar putea ca și aici să se realizeze producții intre 3.500—4.000 litri de lapte încă in a- cest an așa cum realizează gospodăriile agricole de stat Andrășești, Slobozia, Căzănești din Trustul Gostat București, Peștera din Dobrogea etc., care au condiții asemănătoare cu cele ale G.A.S. „Costache Burcă". Acest lucru a fost recunoscut și de conducerea gospodăriei.O altă rezervă nefolosită și care ar contribui la mărirea beneficiului constă în sporirea efectivelor de animale. La cele 6.200 de ha. gospodăria are doar 780 de taurine, re- venindu-i la suta de ha doar circa 8 capete taurine și un număr redus de vaci de lapte. în condițiile Do- brogei, la O gospodărie de stat cum este „Costache Burcă" 8 capete taurine la suta de ha, este foarte puțin. Dacă se va asigura o încărcătură corespunzătoare de taurine, porci, oi și păsări la fiecare sută de hectare și va exista o preocupare permanentă pentru creșterea producției și productivității muncii în sectorul zootehnic, gospodăria respectivă va putea să depășească eu mult 1.000 de lei beneficiu la hain următorii doi ani.De asemenea, este necesar să se facă eforturi susținute pentru realizarea de economii la prețul de cost. In semestrul II laptele a fost produs cu 1.32 lei litrul față de 1.24 lei cit era planificat, purceii au fosț și ei scumpi, deoarece nu s-a realizat numărul stabilit prin plan.Iată deci noi surse care pot să ducă la creșterea beneficiului gospodăriei, la mărirea cantității de produse pentru fondul central al statului.Consiliul de conducere al acestei gospodării, fruntașe din Trustul Constanța, muncitorii, tehnicienii și Inginerii, sub Îndrumarea organizației de partid, trebuie să-și uneaecă toate eforturile ca in viitorul apropiat unitatea lor să devină model de gospodărie socialistă capabilă să asigure producții tot mai ridicate și să livreze statului cantități sporite de produse vegetale și animale, Ieftine și de calitate superioară.

lor, ției tură și organelor de stat și agricole.Deosebit de importante stat măsurile stabilite de recenta plenară a C.C. al P.M.R. ou privire la dotarea In oontinuare a agriculturii cu mașini și tractoare, imbunătăți- rea calității și sortimentului mașinilor agricole, îmbunătățirea activității S.M.T.-urilor și a mecanizatorilor, ca și măsurile privind sarcinile cercetării științifice in agricultură și cele legate de asigurarea cadrelor de specialiști, mecanizatori și cadrelor de conducere pentru gospodării colective. Realmente nu e- xistl sector de activitate al agriculturii și nu există factor de care să depindă dezvoltarea acesiei importante ramuri a economiei naționale pentru care plenara să nu fi stabilit sarcini concrete și să nu fi indicat căile de înfăptuire a acestor sarcini. Acum important este ca în cel mai scurt timp sarcinile trasate de plenară să fie cunoscute temeinic de toți oamenii muncii din agricultură și toate energiile să fie mobilizate spre realizarea acestor sarcini.Un aport deosebit de însemnat ta această direcție stat chemate să-l aducă organele agricole, inginerii, tehnicienii, toți specialiștii care lucrează ta agricultură. Subliniind rolul hotăritor pe care-1 are munca organizatorică în realizarea sarcinilor de mare răspundere ale construcției socialiste Ia sate, Raportul tovarășului Gheorghe Gheorghiu- Dej arată că „in această privință îndatoriri de importanță deosebită îi revin Ministerului Agriculturii. Conducerea sa — se spune în Raport — trebuie să îmbunătățească cu hotă- rire metodele și stilul de muncă al ministerului, corespunzător cu cerințele dictate de faza actuală și de perspectivele de viitor ale transformării socialiste a satului, să combată spiritul de rutină, conservatorismul, concepțiile Înapoiate ce se manifestă la unii lucrători din agricultură, să studieze temeinic problemele economice, tehnico-științifice, organizatorice ale agriculturii socialiste, elaborind măsuri bine fundamentate pentru rezolvarea lor. Conducerea ministerului — se arată mai departe ta Raport — trebuie să-și îndrepte toate forțele spre îndrumarea șl acordarea de asistență tehnică și organizatorică unităților agricole socialiste, spre întărirea e- conomică a gospodăriilor agricole

colective, să urmărească folosirea cu simț de răspundere a investițiilor, întărirea disciplinei financiare, reducerea prețului de cost, creșterea rentabilității în gospodăriile de stat; să se preocupe în mod perseverent de pregătirea și justa folosire a cadrelor necesare agriculturii, de aplicarea in practică a recomandărilor științei agricole*.Sint, după cum se vede, sarcini de mare răspundere. La înfăptuirea lor fiecare inginer și tehnician, fiecare specialist din agricultură trebuie să-și aducă contribuția sa. In fiecare unitate agricolă, prezența specialistului să se manifeste în găsirea celor mai indicate soluții în or- . ganizarea și planificarea producției, ta aplicarea diferențiată a metodelor recomandate de știința șl practica Înaintată. Sub îndrumarea organizațiilor de partid, inginerii și tehnicienii din <"?ri cui tură să fie ta fruntea luptei pentru promovarea noului, pentru introducerea ta practică a metodelor care duc la sporirea și ieftinirea producției. Studiind cu atenție măsurile stabilite de recenta plenară a C.C. al P.M.R., Iegîndu-și și mai strins activitatea lor de rezolvarea problemelor care se ridică ta fața unităților agricole socialiste, specialiștii din agricultură trebuie să-și aducă întreaga lor contribuție la înfăptuirea mărețului program de muncă stabilit de partid pentru perioada planului de șase ani.Ne aflăm acum în toiul uneia din cele mai importante campanii agricole ale anului. De aceea hotărirea inginerilor și tehnicienilor agricoli, a tuturor oamenilor muncii din agricultură, de a Înfăptui sarcinile trasate de partid, să se manifeste in executarea exemplară a lucrărilor agricole, în strîngerea fără pierderi a recoltei de cereale păioase, ta efectuarea lucrărilor de îngrijire a culturilor, în pregătirea condițiilor pentru recolta anului viitor. în același timp, o atenție deosebită trebuie dată Îndeplinirii sarcinilor privind creșterea numărului de animale in unitățile agricole socialiste, asigurării furajelor și terminării la vreme a construcțiilor pentru seotorul zootehnic prevăzute pentru acest an.Sub conducerea Înțeleaptă a partidului să depunem toată priceperea și puterea noastră de muncă pentru obținerea de noi victorii pe frontul construcției socialiste la sate, pentru continua înflorire și dezvoltare a agriculturii noastre socialiste, spre binele întregului popor muncitor.
animale

vor cunoaște o
Pe comunistul Gemadin Murvet, 

președintele gospodăriei colective 
din Limanu, raionul Negru Vodă, 
l-am găsit în ziua aceea pe cîmp. 
Controla calitatea prașilelor și vege
tația culturilor. Trecînd pe la puier- 
nițele gospodăriei colective, pe la 

pe la purtat

mare dezvoltare

nifele gospodăriei colective, 
noile construcții zootehnice și 
celelalte ferme, discuția s-a 
ea să spunem așa la concret.

— Cum stați cu efectivele 
de vaci și cu producțiile ?

— Gospodăria — a început 
dintele — are în prezent 130

fermei

preșe- 
de vaci 

furajate care sint repartizate îngriji
torilor pe grupe de cite 12 vaci. Din 
planul de cumpărări cu credite acor
date de stat și cu fonduri proprii am 
procurat pînă acum 28 vaci și ju- 
ninci și 52 vițele. In viitoarele cîteva 
zile vom realiza întreg planul și vom 
ajunge la un efectiv de 293 vaci și 
juninci. Cît privește producția reali
zată, la jumătatea lunii iunie era de 
peste 1.200 de litri de lapte pe cap 
de vacă furajată. Asta înseamnă că 
vom realiza pină la sfirșitul anului 
cam 2.600 de litri, adică cu vreo 300 
mai mult decît angajamentul pe care 
ni l-am luat. Cum însă în viitoarele 
luni vor fi mai multe vaci in lacta- 
ție, iar în august și septembrie pro
ducția va crește și mai mult, sperăm 
să ajungem la cel puțin 2.700 de li
tri de lapte pe cap de vacă furajată.

Președintele mi-a vorbit apoi des
pre munca desfășurată in cadrul 
fermei de vaci. îngrijitorii sînt re- 
tribuiți după producție și că există o 
strictă evidență a producției reali
zate zilnic.

“ Dar eu celelalte ferme cum

bănesc al gospodăriei colective, mi-a 
răspuns președintele — noi creștem 
în acest ah 14.000 de păsări din care 
am și realizat pînă acum peste 10-000 
capete. De asemenea, gospodăria 
noastră îngrașă și vinde statului peste 
700 porci, lăr numărul ovinelor va 
crește și el in continuare. începind 
din acest an — a arătat tov. Gemă- 
din — toate fermele vor cunoaște un 
adevărat avînt, așa cum a arătat 
Raportul tovarășului Gheorghe 
Gheorghiu-Dej la plenara C. C. 
P.M.R. din 30 iunie—1 iulie 1961.

— Aveți asigurate construcțiile ne
cesare adăpostirii animalelor pe timp 
de iarnă ?

— Cele două grajduri de vaci, 2 
puiernițe, o maternitate pentru 
scroafe și un saivan pe care le-ai 
văzut COnstruindu-se acoperă întreg 
necesarul. Trebuia să spunem că celei- 
2 puiernițe sint gata, iar grajdurilor, 
li se punea acoperișul. Pină la- 
1 septembrie toate construcțiile pla
nificate vor fi gata. ■*-

în încheiere, președintele gospodă
riei colective din Liman mi-a ară.atz 
că gospodăria va realiza în acest an 
din sectorul zootehnic cel puțin 
1.200.000 lei, adică cu 300.000 lei mai 
mult decît în I960 și a apreciat frun
tașii din sectorul zootehnic. „Cea mai 
mare contribuție la obținerea succe
selor noastre — spunea președintele 
— și-au adus-o îngrijitorii de vaci 
Duminică Florea și Pomenea Emil 
cu soțiile, și îngrijitoarele de păsări 
Murgu Maria și Buhoniță Maria, 
ambele membre de partid“.

f stați 7P. ZBÎRLEA țn vederea creșterii venitului
N. CONSTANTIN

corespondent



Pin experiența agriculturii sovietice

Așa seceră mecanizatorii din CubanLucrătorii din sovhozul Gazîr, ținutul Krasnodar, au folosit cei dinții în Cuban cupluri de trei secerători în muncile de recoltare. Anul trecut, cei mai buni mecanizatori din acest sovhoz au reușit să recolteze cite 100—140 hectare în 24 de ore. Convingîndu-se de marile avantaje pe care Ie prezintă această inovație, lucrătorii din sovhozul Gazîr au pregătit anul acesta 14 cupluri de două secerători și 13 cupluri de trei secerători.în dreapta perdelei de protecție se Întinde un mare lan de orz de toamnă. Prin lan își croiește drum, venind spre noi, un agregat. înaintea unui tractor „Belarus'* merge o secer&toare suspendată ,,JN-4,0“, iar în dreapta ei, venind in urma tractorului. pătrund in lan alte două secerători cuplate „JB-4,6".La marginea postatei tractorul 
S-a oprit, Ne-am apropiat de mecanizatori și am dat de niște vechi cunoștințe : Vasili Kașirin și Anatoli Savin. Oamenii aceștia au stabilit anul trecut un record original, re- coltind cu un cuplu de trei secerători 165,6 hectare de cereale în 24 
de ore. Acum inovatorii abia au început secerișul, dar chiar din prima si au recoltat in șase ore 54 ha de cereale, adică cite 9 ha pe oră.Prin aplicarea noii metode de seceriș. anul trecut au crescut considerabil cîștigurile mecanizatorilor. Anul acesta sovhozul va plăti munca mecanizatorilor tot in funcție de producția realizată, dind pe deasupra șl premii Însemnate pentru performanțele deosebite.Atunci cind agregatele de recoltare lucrează bine, sovhozul e in mare ciștig. In primul rind, fiecare cuplu de trei secerători eliberează două tractoare și patru oameni. Acum doi ani, cind nu se foloseau cupluri de două și trei secerători. au lucrat in sovhoz la muncile de recoltare 72 de tractoare. Aeum vor fi de ajuns numai 27, celelalte ur- mind a fi folosite pentru alte munci: pregătirea solului, întreți
nerea culturilor prășitoare.

In al doilea rind, recoltarea unui hectar de cereale cu cupluri de două și trei secerători costă mult mai ieftin, căci lucrează mai puțini mecanizatori și se consumă carburanți mai puțini.In al treilea rind, cuplul de trei secerători permite să se execute mai repede muncile de recoltare și să se evite pierderile de grîne.Experiența lucrătorilor din sovhozul Gazir arată cit de important este ca fiecare colhoz și sovhoz să aibă cupluri de două și trei secerători. Aceste cupluri se pot face destul de ușor. Pentru cuplarea a două secerători, una suspendată și una remorcată, nu este nevoie de metal in plus. Dispozitivul de cuplare a secerătorilor remorcate este simplu. In orice stațiune de reparat tractoare și in atelierul oricărui colhoz sau sovhoz se pot face cupluri de două și trei secerători.Este important ca tractorul care lucrează cu un cuplu de trei secerători să aibă cauciucurile bune, neuzate. Cind se seceră cereale uscate secerătoarea suspendată (din față) înfundă cu pleavă radiatorul tractorului. Mecanizatorii din sovhozul Gazir curăță radiatorul înfundat eu un jet de aer. adus de la țeava de eșapament cu ajutorul unui furtun de cauciuc.Vrmind exemplul lucrătorilor din sovhozul Gazîr, în raionul Vîsel- kovski. unde se află sovhozul. annl acesta lucrează la muncile de recoltare 94 de agregate alcătuite dm cupluri de două și trei secerători.
A. PIATUNIN

„Algeria este și va rămîne 
indivizibilă44în Algeria, sfîrșitul săptămînii trecute, ca și zilele din săptămina aceasta, au fost marcate de noi și puternice acțiuni de împotrivire a poporului algerian față de planurile colonialiștilor francezi de a-i împărți țara. Incepînd de la 1 iulie, în diferite orașe au avut loc greve și puternice demonstrații prin care populația și-a exprimat din nou năzuința spre libertate și independentă. Brutalitatea cu care poliția și jandarmeria franceză au intervenit sîmbăta trecută împotriva greviștilor și demonstranților din orașele Alger, Oran, Blida și altele, omo- rind 11 algerieni și rănind 72, n-a speriat pe patrioți. In zilele următoare, acțiunile patrioților algerieni au continuat cu vigoare sporită „Libertate !”, „Algeria este și va rămîne indivizibilă!”, „Puterea in Algeria trebuie să revină guvernului provizoriu al Republicii Algeria 1”, ..Trăiască Ferhat Abbasacestea sînt lozincile sub care poporul al gerian a desfășurat și desfășoară larg lupta pentru unitatea, libertatea și independența țării sale.In ziua de 5 iulie, proclamată de guvernul provizoriu al Republicii Algeria ca Zi națională de luptă împotriva împărțirii teritoriului algerian, acțiunile patrioților algeri- eni au luat o și mal largă amploare. In această ri. la chemarea Frontului de eliberare națională populația algeriană a participat la puternice demonstrații sub lozinca .„Algeria este și va cămine indivizibilă**. Lucrătorii din transportai orășenesc, docherii, funcționarii din instituții. eomercianți și meseriașii

din multe orașe au declarat grevă. Toate magazinele au fost închise. Piețele și halele nu au desfășurat nici un fel de activitate. Viața și întreaga activitate în porturile Algerului au încetat cu desăvirșire. Agențiile de presă relatează că orașele algeriene aveau aspectul unor orașe moarte, în care circulau doar poliția, jandarmii și armata.Autoritățile franceze au luat toate măsurile pentru a zădărnici greva generală și sărbătorirea zilei de 5 iulie. Marile orașe algeriene au fost puse sub o supraveghere extrem de strictă a armatei și poliției, muncitorii și funcționarii au fost „rechiziționați”. Din Franța au fost aduse noi unități de poliție și jandarmerie, care săptămina trecută fuseseră folosite în diferite centre ale Franței la înăbușirea manifestațiilor țărănești. Numărul total al polițiștilor care, alături de armată, au avut misiunea să reprime pe patrioții algerieni s-a ridicat Ia 35.000. In noaptea de marți spre miercuri la Alger a avut loc un adevărat consiliu militar la care au participat reprezentanți ai armatei franceze și ai administrației colonia le. Prima măsură pusă în practică, după acest consiliu de război, a fost decretarea stării de asediu în numeroase orașe din Algeria și interzicerea circulației de la orele șapte seara. Au fost efectuate razii și percheziții.Dar toate aceste măsuri de intimidare n-au împiedicat pe patrioții

algerieni de a-și manifesta hotărîrea lor de luptă Împotriva împărțirii Algeriei, de a demonstra sub lozincile mișcării de eliberare națională. Poliția și jandarmeria au reprimat cu brutalitate demonstrațiile populației, deschizînd focul împotriva manifestanților pașnici în rindul cărora se găsea un mare număr de femei și copii. Bilanțul acestor reprimări sălbatice se ridică, după date incomplete, Ia peste 80 de morți și 260 de răniți.Din nou a curs singe în Algeria. Din nou guvernanții francezi și marile monopoluri care vor să ciuntească Algeria, să-i smulgă teritoriul Sa- harei, bogat în petrol, și-au mînjit miinile cu singele patrioților algerieni. Brutalitatea cu care sînt reprimate demonstrațiile pașnice ale populației algeriene, poziția pe care s-a situat guvernul francez in cadrul tratativelor de la Evian șl întreruperea, din vina părții franceze, a acestor tratative, planurile pe care le-au întocmit guvernanții Franței cu privire la împărțirea Algeriei, ca și declarațiile amenințătoare făcute săptămina trecută de generalul De Gaulle, toate acestea dovedesc că guvernul francez nu urmărește să acorde Algeriei dreptul la autoder- minare și independență Dar poporul Algeriei, care de mai bine de șase ani Înfruntă cu eroism gloanțele agresorilor, nu va putea fi infrint. Ultimele evenimente dovedesc încă odată cit de puternică este năzuința poporului algerian spre libertate și independență națională.
ȘTIRI EXTERNE

Tinerii mecanizatori de la S.M.T. 
Eliza Stoenești pe terenurile de sport

Muncă rodnică pe ogoare
200 tone de nutrețuri 

însilozateAsul acesta. colectiviștii din satul Visa. raionul Gherla. sporesc considerabil efectivele de aaiaale proprietate obștească. Pină la sfârșitul anulm numărul de vaci va ajunge la 61, iar cei de țoDinci La 91 capee lată de 30 si respectiv 30 capete la începutul anului).Pentru a asigura vitelor hrană su- nciectâ pentru iarnă. harnicii colectiviști au hotărit să insitozeze in a- cest an 98 de vagoane de nutrețuri. Fină la începutul acestei Iun*, ei în- sîlozaseră deja 200 tone de trifoi, iarbă și ghilde;. In munca de insdozare a furajelor s-au €’• idcntiat colectivii- tu Fodor Mitai Sighismuni Chesanan Ioan. Pop G. Grigore. Fodor Kis rranceasc X ti afth-IS!MII FRATEaNUcorespondent

• Demonstrațiile țărănești continuă in întreaga Franță. In orașul Blots din departamentul Loir-et-Cher. bunăoară, cinci mii de muncitori și țărani s-au adunat in centrul orașului la un mare miting. Cu această ocazie in acest oraș s-a înființat un comitet muncitoresc-țărănesc.• Țăranii din Grecia protestează împotriva măsurilor luate de zuvern pentru scăderea producției de griu in Grecia in vederea sporirii importului de griu american in Grecia pe baza așa numitului ajutor oferit potrivit legii eu privire la vînzarea „surplusurilor*' agricole americane. în timpul manifestațiilor, țăranii purtau pancarte cu lozinci ea Jos politica anti-țără- nească a guvernului Karamanlis', Jiu vrem ca copiii noștri să moară de foame*'.• La 4 iulie, 180.690 de manei, tori din industria chimică si farmaceutică din întreaga Italie au încetat lucrul. Ei cer mărirea sa

lariilor. îmbunătățirea condițiilor de muncă și lărgirea drepturilor sindicatelor in întreprinderi.• Lupta patrioților din Angola la o mare amploare. La 3 iulie s-a dat semnalul unei noi ofensive a forțelor patriotice. Punctele de rezistență ale trupelor coloniale sînt supuse de la această dată fără întrerupere focului detașamentelor mișcării de eliberare.• Prințul Suvannuvong, președintele Partidului Neo Lao Haksat, a declarat cu ocazia sosirii la Pekin, în cadrul unei conferințe de presă, că Partidul Neo Lao Haksat va depune eforturi pentru întărirea colaborării strinse care există între acest partid și guvernul legal condus de prințul Suvanna Fumma, în vederea formării unui guvern național de coaliție pe baza lărgirii guvernului legal, deoarece 
numai un asemenea govern ar 
potea Îndrepta Laoaul pe calea păcii și neutralității.

Pentru tinerii mecanizatori de la S.M.T. Eliza Stoenești a devenit o obișnuință să-și petreacă timpul liber pe terenurile de sport, să se întreacă cu tovarășii lor de muncă de la celelalte S.M.T.-uri, ca și cu muncitorii de la G.A.S.-uri și cu colectiviștii de la G.A.C.-urile din raionul Urziceni, De altfel, ei se bucură aici de o frumoasă reputație atit în muncă cît și în sport.Recent, echipa de fotbal a asociației sportive Tractorul-S.M.T. Eliza Stoenești a cucerit titlul de campioană raională, cîștigînd cele două meciuri de baraj cu formația Tractorul-S.M.T. Gîrbovi. Deși înființată numai de cîțiva ani, echipa fotbaliștilor din comuna Eliza Stoenești a marcat o frumoasă ascensiune. In prima competiție la care a participat în anul 1956 a ocupat un loc fruntaș, apoi s-a clasat pe locul al doilea la campionatul raional, ediția 1959—1960, iar acum a cucerit titlul de campioană raională. Dar să vedem din cine se compune această formație, care se bucură de o mare popularitate în comuna Eliza Stoenești. Pamfil Pușcașii, portarul echipei, este tractorist fruntaș; Ion Crăciun, șofer, Dumitru Stroe, strungar și Nicolae Stănescu, contabil, alcătuiesc linia de apărare ; Vasile Petre, tractorist, Gh. Nițu, mecanic, formează linia de mijlocași ; Gheorghe Popa, mecanic, Paul Costache, mecanic, Nicolae Crîngașu, lăcătuș, Paul Dinică, fierar, Panait Petculescu, șofer, alcătuiesc linia de înaintare.Am avut prilejul să-i vedem pe acești harnici lucrători ai ogoarelor jucînd pe stadionul din Urziceni, în ultimul meci de baraj, cu formația Tractorul-S.M.T. Gîrbovi. Am admirat la ei ținuta sportivă și ardoarea cu care au luptat pentru obținerea victoriei. Prestînd un joc mai bun, echipa mecanizatorilor de la Eliza Stoenești a cîștigat cu 3—0.După meci am stat de vorbă cu unul din componenții echipei, respectiv jucătorul Gh. Nițu, care este și președintele asociației sportive Tractorul-S.M.T. Eliza Stoenești. Era foarte bucuros.— Pentru meciurile din cadrul actualei ediții a campionatului raional ne-am pregătit cu multă atenție și rezultatele se văd. Am cîștigat pentru prima oară titlul de campioni ai raionului Urziceni. Și desigur că nu ne vom opri aici.

Apoi, mecanicul și sportivul Gh. Nițu ne-a vorbit despre activitatea pe care o desfășoară cei peste 200 de membri U.C.F.S. din această comună. Pe lingă competițiile de fotbal. tinerii de aici mai participă cu mult interes la întrecerile de box, trîntă, volei, popice, șah, tenis de masă, care se desfășoară la baza sportivă din comună ca și la clubul S.M.T.-ului. Printre sportivii fruntași ai asociației „Tractorul** se mai numără : Dumitru Toma, tîmplar. Ion Petrescu, mecanic, foarte buni popicari, Maria Simion, Cora Niță, care practică jocul de tenis de masă etc.în planul de activitate al asoc-’ A ției sportive, — ne-a spus în canxi^ nuare interlocutorul nostru, — este prevăzut să se amenajeze în acest an o nouă arenă de popice, cu două piste, acoperită. De asemenea, se va crea o echipă de baschet.Acum, tinerii mecanizatori din comuna Eliza Stoenești se pregătesc cu grijă în vederea întrecerilor din cadrul etapei a doua a „Concursului cultural-sportiv".
M. LERESCU

; Cultura de floarea-soarelui a jos- ' , podăriei colective din comuna < Băilești, regiunea Oltenia. în fo- 5 tografie: tov. Ion Munteanu, î maistru de cultură, controlind i stadiul de dezvoltare a lanurilor. ?
r

Peste 700 de tone 
de nutrețuri 

însilozateGospo’dăria de stat Vrata, din regiunea Oltenia,, are prevăzut în plan să sporească în acest an cu mult e- fectivele de taurine. Spre a asigura animalelor suficiente furaje pentru perioada de iarnă, încă de pe acum lucrătorii gospodăriei se preocupă de'însilozarea unor cantități cit mai mari de nutrețuri. Cu cîteva zile in urmă, la secția Salcia, bunăoară, puțeau fi, văzute două tocători de nutreț lucrînd din plin la umplerea cu furaje a unui siloz aerian. Tractoriști de nădejde ca Moraru Nicolae și Băcan Dumitru aveau grijă ca tocă- tprile < să funcționeze fără întrerupere. Deasupra, la vreun metru și ceva înălțime, Uptaru Dumitru, un tînăr slăbuț dar plin de vioiciune, tasa cu un-tractor KD masa verde tocată. Cu gălețile în- mînă cîțiva muncitori stropeau nutrețul cu soluție de melasă*. Se însiloza lucerna.Ceva, mai* înainte, gospodăria mai umpluse un > alt siloz aerian cu secară masă verde • și; orz masă verde-în a- nțestec cu,mazăre. Pînă acum cîteva zile gospodăria însilozase in total peste ,700‘tone de-diferite furaje.

Cu sprijinul
Pe ogoarele gospodăriilor agricole co- 

i lective deservite de S„M T. Babadag. 
raional Istria, se lucrează ca spot ta 
recoltarea păroaselor. După ce ra 
terminat de treierat orzul de toamnă de 
pe cele 624 hectare, s-a trecut cu toa
te forțele la recoltatul griului. Pină ia 
prezent, gospodăriile colective din raza

mecanizatorilor
de activitate a S.M.T. Babadag an re
coltat 776 de hectare cu gnu. Treie- 
riadu-se griul de pe 513 hectare s-a 
obținut o producție medie de 1.700 kg. 
la hectar.

D. CONSTANTIN corespondent

Producem material sădifor
de bună

P. V>

Arături și însămînțări
Jupă recoltarea păioaselor

Paralel cu recoltatul, membrii celor patru gospodării agricole colective din comuna Independenta. raionul Călărași, acordă o atenție deosebită efectuării arăturilor și tnsămlntăr.Ior pe terenurile de pe care s-a strins recolta. Astfel, pentru a asigura forajele necesare animalelor, ei vor to- sămința cu plante furajere și Io special cu porumb pentru siloz, circa 50—60 la sută din suprafața de păioase. Atit arăturile pentru lui- mintarea imediată a plantelor furajere, ctt și arăturile pe terenurile ce urmează să fie Insămințate in toamnă sau primăvară, sînt executate de mecanizatorii de la SALT. Cura Vodă. Trebuie menționat că toate arăturile se gripează concomitent cu efectuarea lor. Pînă acum cîteva zile se arase cam 50 la sută din suprafața recoltată.Porumbul pentru siloz, semănat după recoltatul apcarei furajere, a

crescut mare și 1 s-a aplicat și praștia a doua. Pentru ca și porumbul semănat după orz și griu să dea o producție bogată, trebuie ca el să fie semănat mied:at după aratul terenului.Cele patru gospodării colective din comuna Independența au semănat cu porumb pentru siloz și alte plante furajere aproape 300 ha., ceea ce reprezintă peste 11 la sută din toată suprafața cultivată cu păioase, sau peste 61 la sută din suprafața arată.Efectul nd arăturile imediat după recoltatul păioaselor și însămînțînd suprafețe dt mai mari cu porumb pentru siloz și alte plante furajere, gospodăriile colective asigură hrana necesară animalelor, în cantități suficiente, ceea ce duce la obținerea unei producții sporite de lapte și carne.Ing. EMU LEMNARU din Ministerul Agriculturii
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Nici o zi, nici o oră bună de lucru pierdută
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In anul 1940, gospodăria agricolă de stat Drăgășani, regiunea Argeș, a avut pe II ha pepinieră de viță de vie realizind un procent de 45 la sală viță de calitatea I (față de planul de 37 la sută) și fiind clasată astfel pe locul al II-lea pe țară, în sistemul Gostat.Pentru realizările obținute, conducerea tehnică a gospodăriei, șeful secției I tar. ing. Beșleagă Mihail, maiștrii pepinieriști Popescu Marin și Duțu Ilie, au primit un premiu special in sumă de 15.500 lei din partea Departamentului Gostat.Trebuie subliniat in mod deosebit, că la beneficiul de 2.434.000 lei realizat in anul 1940 de către gospodăria de stat DrăgășanI, o contribuție însemnată (peste 480.000 Iei) a los adusă de către ac9st sector.Hotărit să traducă in viață sar. cinile trasate de cel de-al III-lea Congres al partidului—subliniate și in raportul tovarășului Gheor- ghe Gheorghlu-Dej la plenara C.C. al P.M3. din 30 iunie — 1 iulie 1941, cu privire la producerea unui material săditor de cea mai bună calitate și în cantități cit mai mari, consiliul gospodăriei agricole de stat Drâgâșani a mărit suprafața de pepinieră viticolă de la 18 ha in 1940, la 28 ha in acest an, prevă- zînd totodată a fi altoite 4.200.000 vițe față de 2.880.000 bucăți în a- nul 1940.Angajamentele luate in numele

calitateîntregului colectiv de muncă al sectorului respectiv la începutul anului, de către maiștrii pepinieriști Dude Andrei, Popescu Marin și Duțu Iile de a produce material săditor viticol cit mai mult și de calitate se traduc acum in fapte cu deplin succes.Cine poposește in aceste zile la cele 3 brigăzi nu ar putea deosebi vițele uneia de ale alteia, toate fiind deopotrivă de frumoase. In prezent, lăstarii au crescut bine întlnzindu-se pe riadul biloanelor, densitatea după primul copcii fiind de 15-14 vițe la m.1. Această densitate — ca și dezvoltarea trumosă a viței de vie din pepinieră, garantează că procentul de 45 la sută viță de calitatea I va ti cu siguranță depășit.Explicația acestui succes constă între altele în faptul că muncitorii din acest sector s-au străduit în mare măsură să-și ridice gradul de calificare. Cu ocazia desfășurării cursurilor agrozootehnice din timpul iernii trecute, în cadrul secției I Mamotești și al secției a IV-a Colibași, s-au calificat practic și teoretic 80 muncitori aitoitori, care in campania de altoit și Ia executarea lucrărilor ce au urmat au efectuat o muncă de foarte bună calitate. Dintre acești muncitori fruntași s-au evidențiat în mod deosebit tov. Rizoiu Nicolae, Călimă- neanu Nicolae, Ghibuș Marin șl Daja Mihai.
»*••••« «•••«'«••.•'«••■«'•a

(Urmare din pag. 1) continua arăturile și pe terenurile destinate însămînțărilor de toamnă.
NU PE MĂSURA POSIBILITĂȚILORPrivită în ansamblu, pe raion, situația recoltării griului este însă rămasă în urmă. Pînă la data de 4 iulie griul și secara fuseseră recoltate doar dp pe o suprafață de 3.747 ha. din cele 27.900 ha. planificate.Deși căldurile din ultima vreme au grăbit mult coacerea cerealelor păioase, în unele gospodării colective din raionul Videle recoltatul este mult întîrziat. Pînă la data de mai sus în comunele Siliștea, Slăvești, Depărați și Uești, de pildă, abia fuseseră secerate între 35—52 ha. cu grîu față de 570—995 ha. cultivate. Ceva mai mult, pînă 1® aceeași dată în comunele Coșoaia și Grădinari se recoltaseră doar cîte 3 și respectiv 6 ha.

cu griu, iar în comuna Ogrezeni secerișul griului nici nu Începuse.Cauza principală a răminerii în urmă cu secerișul în raionul Videle o constituie faptul că forțele de lucru nu sînt folosite din plin la executarea acestei importante lucrări. Viteza zilnică de lucru planificată pe raion nu a fost în nici o zi realizată. Cu cele circa 120 combine se pot recolta zilnic peste 950 ha. ; secerătorile-legă- tori și cele simple (81 la număr) asigură o viteză zilnică de lucru de 291 ha., iar manual, cusecerile și coasele se poate strînge griul de pe 2.748 ha. Dacă în comunele mai sus citate aceste forțe s-ar fi utilizat cu întreaga lor capacitate, azi ele nu s-ar număra printre cele codașe la recoltat.TREIERIȘUL ÎN PAS CU SECERIȘULTrebuie arătat de asemenea că în raign s-a creat un decalaj între seceriș și treierîș. Se știe că pînă la în

ceperea recoltării griului, orzul trebuia să fie treierat Iată insă că din cele 744 ha. recoltate, pină de curînd nu fusese treierată recolta decît de pe o suprafață de 428 ha. Și treierișul griului se desfășoară cu încetineală.Răminerea în urmă la treieriș se datorește și faptului că în unele comune ariile de treier nu au fost încă amenajate. Așa, bunăoară, stau lucrurile in comunele Găleteni, Blejești, Scurtu, Talpa, și Siliștea.
★In momentul de față fiecare zi pierdută la recoltare duce la coacerea tot mai mult a grînelor, la pierderi de boabe prin scuturare și ruperea spicelor. Pentru a se evita orice pierderi, conducerile unităților agricole de stat și cooperatiste ca și organele agricole de la comune și raion, au datoria să ia măsuri pentru ca toate forțele să fie folosite din plin la recoltare. Nici o zi, nici o oră bună de lucru în cîmp nu trebuie pierdută 1
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PE SCURT• Recent s-a desfășurat pe terenul de sport din parcul .,Lenin** din Oradea jocurile de volei din cadrul campionatului regiunii Crișana, la care au participat și o serie de echipe din mediul sătesc. O frumoasă comportare a avut formația Stăruin- ța-G.A.C. Borș, raionul Oradea, care a cucerit titlul de campioană a re j giunii Crișana, pe anul 1961. Echipa colectivistelor din comuna Borș a întrecut pe rind formațiile Sanitas- Oradea cu 3—0, Minerul-Sărmășag cu 3—1 și Crișul-Ineu cu 3—2.• Consiliul regional U.C.F.S. București organizează o interesantă competiție de handbal în 11 dotată cu ,,Cupa Recoltei", la care se vor întrece o serie de echipe sătești. întrecerile vor avea loc în zilele de sîmbătă 15 și duminică 16 iulie. Jocurile echipelor feminine vor avea loc la Slobozia, iar cile ale formațiilor masculine se vor desfășura la Videle.* La Slobozia va avea loc în zilele de sîmbătă 8 și duminică 9 iulie un concurs popular de călărie, la care se vor întrece sportivi din raioanele Lehliu, Călărași, Fetești, Slobozia, Urziceni etc.* In luna iulie sînt programate în toate regiunile din țară jocurile din etapa a doua, faza regională, a campionatului republican de oină. In regiunea București. întrecerile vor avea loc în zilele de 22 și 23 iulie, la Giurgiu. Printre echipele participante se numără: Viață Nouă-Ol- teni, raionul Videle, campioană re
gională pe anul 1966, Arin tul-G.A.C. 
Curcani, raionul Oltenița, festă campioană republicană, Avintul-Bădu- leasa, raionul Turnu Măgurele, Drum Nou-G.A.C. Radu Negru, raionul Călărași și altele.
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Gospodării agricole colective, i 
întovărășiri agricole î
și producători individuali
în întreaga țară se desfășoară cam- ! 

pania de preluare a linii din produc- ■ 
ția anului 1961. I

Vă asigurați venituri sporite și : 
contribuiți la creșterea producției bu- j 
nurilor de larg consum, predînd la j 
termenele prevăzute prin decizia Sfa- j 
tului Popular întreaga cantitate de lînă ț 
obținută la tundere. ;
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